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STELLER VRAAG ANTWOORD 
HDV 
 
Blz 5 
Alinea 3 

Wat heeft Gemeente Vaals 
zelf tot nog toe ondernomen 
om het Rijk duidelijk te 
maken dat tegenover de 
decentralisaties van 
Rijkstaken ook een adequate 
vergoeding moet staan? 

De gemeente Vaals uit regelmatig haar zorgen en ongenoegen over de gang van zaken. Niet rechtstreeks, maar in 

dit verband via de belangenbehartigers, zoals de VNG, de regio’s Zuid-Limburg en Maastricht-Heuvelland. Omdat 

al deze verbanden er op dezelfde manier in staan, is een gezamenlijk signaal krachtiger. 

 

HDV 
 
Blz 5 
Alinea 5 

De VNG heeft geadviseerd 
om voor 2026 en 2027 een 
realistische begroting te 
presenteren ook als deze niet 
sluitend is. Hoe verhoudt zich 
dit ten opzichte van de BBV 
en wat zijn de risico’s ten 
aanzien van de beoordeling 
door de Provincie? En tot 
slot: Heeft de gemeente in 
het verleden niet realistisch 
begroot? 

De begroting van Limburgse gemeenten wordt jaarlijks door de provincie Limburg in de rol van toezichthouder op 
de gemeentefinanciën beoordeeld. Uit de beoordeling door de toezichthouder is in het verleden niet gebleken dat 
de gemeente Vaals niet realistisch heeft begroot. De Provincie toetst hierbij uiteraard ook de naleving van de 
verslaggevingsregels; het BBV. 
De provincie heeft aangegeven coulant om te gaan met begrotingen waarvan de laatste twee jaren uit de 
meerjarenbegroting 2024-2027 niet sluitend zijn. Mits de jaren 2024 en 2025 wel sluitend zijn. 
 
 

HDV 
 
Blz 5 
Alinea 5 

Graag een toelichting op de 
zin: “De huidige 
gemeentelijke financiën zijn 
ontoereikend voor het 
uitvoeren van het huidige 
takenpakket.” Welke huidige 
gemeentelijke financiën en 
welk takenpakket? 

Uw vraagt betreft een signaal dat de VNG namens alle Nederlandse gemeenten aan het demissionaire kabinet en 
de Tweede Kamer afgeeft. Met de gemeentefinanciën wordt de bijdrage uit het gemeentefonds bedoeld; de 
algemene uitkering. Het takenpakket heeft de VNG in het signaal niet verder gespecificeerd. Gemeenten kunnen 
keuzes maken of (autonome taken) en op welke wijze ze taken uitvoeren. Daarom kan de VNG in een algemeen 
signaal ‘het takenpakket’ ook niet nader specificeren. 
 

HDV 
 
 
Blz 5 
Alinea 6 

Er wordt gesproken over 
nieuwe ontwikkelingen en 
toekomstige uitdagingen. 
Welke zijn dat, of welke 
voorziet u nu al? Is er dan – 
indien u ze niet meeneemt in 
de begroting en mjr – dan 
sprake van een realistische 
begroting? 

Het college spreekt over onzekerheden, nieuwe ontwikkelingen en toekomstige uitdagingen. Of en in welke mate 
deze geeffectueerd worden is onduidelijk. Het college beschikt niet over een ‘glazen bol’ en heeft geprobeerd een 
begroting te presenteren die zo realistisch mogelijk is. 
 
Op gemeentelijk niveau kunt u denken aan de besluitvorming die nog plaats gaat vinden over een aantal 
onderwerpen uit de perspectiefnota. Landelijk weten we niet welke nieuwe regering we gaan krijgen, welke 
accenten deze nieuwe regering gaat leggen en wat de gevolgen daarvan kunnen zijn voor de 
(gemeente)financiën. 
Kijken we verder dan Nederland dan weten we niet hoe de oorlog tussen Rusland en Oekraïne zich ontwikkeld en 
wat de mogelijke gevolgen hiervan zullen zijn. 
En nog recenter is het onduidelijk en onzeker wat de verdere gevolgen zijn van de ontwikkelingen in het Midden-
Oosten. 
 
Toekomstige uitdagingen, nieuwe ontwikkelingen en onzekerheden dus.  
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HDV 
 
Blz 5 
Alinea 7 

Een toevoeging van € 
250.000,- geeft het College 
van B&W gemoedsrust. 
Graag een toelichting! 

De positieve gemoedstoestand slaat op het ‘appeltje voor de dorst’. Dit appeltje betreft de algemene reserve 
welke in omvang toeneemt door het resultaat boekjaar 2022 en de begrote jaarlijkse dotatie van € 250.000. Met 
de onzekerheden waar we mee te maken hebben is het hebben van een buffer wenselijk en noodzakelijk. 
Een toegenomen en behoorlijke buffer leidt inderdaad tot een positieve gemoedstoestand om de komende periode 
aan te gaan.  

HDV 
 
Blz 16 
Alinea 1 

De gemeente bedenkt niet 
wat de inwoners nodig 
hebben, maar dat in 
samenspraak met de 
inwoners onderzoekt. Hoe 
gaat de gemeente dat doen? 
Gaat de gemeente inwoners 
een probleem aanpraten? 
Hoe staat dit in verhouding 
met het Huis van Thorbecke? 
Wat houdt 
“Volksvertegenwoordiging” 
volgens het College van B&W 
in? 

De gemeente is van mening dat besluitvorming niet voor de inwoner maar met de inwoner plaatsvindt. De 
gemeente gaat daarom daar waar mogelijk en zinvol het gesprek aan met de inwoner over wat de inwoner nodig 
heeft. Zoals ook op pagina 16 van de programmabegroting vermeldt, onder het kopje ‘WijVaals’, kan een inwoner 
zich aanvankelijk met andere zaken melden dan wat bij de inwoner daadwerkelijk hoog zit. Alleen als we met de 
inwoner persoonlijk het gesprek aangaan, komen we achter de beweegreden van de inwoner en kunnen we hen zo 
goed mogelijk helpen. Het persoonlijk gesprek aangaan staat centraal binnen onze aanpak en staat zeker niet op 
gespannen voet met ‘het Huis van Thorbecke’.  
Volksvertegenwoordiging betekent volgens het College van B&W dat een (gekozen) afvaardiging van de 
samenleving de samenleving vertegenwoordigt in bijvoorbeeld besluitvorming. Naar de mening van het College 
van B&W sluit dit niet uit dat de gemeente waar nodig ook het persoonlijke gesprek met de inwoner aan kan gaan. 
Ter volledigheid merken we op dat we ook periodiek advies inwinnen van de adviesraad. Bij de beeldvorming 
betrekken we graag onze inwoners, doch de besluitvorming ligt uiteraard bij uw raad 
Het gesprek aangaan met een inwoner over zorgbehoeften staat los van politieke discussies. Het opstellen van een 
plan van aanpak van een individuele inwoner staat los van de Nederlandse staatsinrichting dan wel 
volksvertegenwoordiging. 
 

HDV 
 
Blz 16 Alinea 2 

Hoe sluit de gemeente aan 
bij de leefwereld van onze 
inwoners? Hoe ziet die 
leefwereld eruit? Is de 
leefwereld van inwoner X 
gelijk aan die van inwoner Y 
en Z en bij welke van die 
leefwerelden sluit u dan aan? 

De leefwereld van de inwoner kan voor elke inwoner anders zijn. Als de inwoner zich bij de gemeente meldt, vindt 
een persoonlijk gesprek plaats, bij voorkeur met het netwerk van de inwoner, om de zorgvraag te duiden en met 
een passende oplossing te komen. 

HDV 
 
Blz 16 Alinea 3 

Hoe verhouden 
voorzieningen “aan de 
voorkant” zich tot het 
uitgangspunt “vangnet”? 
Hoeveel vangnetten heeft 
gemeente Vaals momenteel 
en welke zijn dat? 

Als de inwoner niet op eigen kracht uit een situatie kan komen, biedt de gemeente ondersteuning. Het liefst zoveel 
mogelijk preventief, voordat een beroep moet worden gedaan op een indicatie (bijvoorbeeld een zorgvraag). De 
preventieve instrumenten zijn afhankelijk van de behoefte en de aard van de vraag, voor jeugdigen kan die 
hulpvraag anders zijn dan voor senioren. Daar waar preventief handelen niet meer mogelijk is, bestaat het 
vangnet uit een indicatie waarmee de benodigde hulp geboden wordt. 
Overigens vormen de voorzieningen aan de voorkant ook onderdeel van het vangnet van de gemeente. Voor een 
overzicht zie daarvoor bijvoorbeeld de beweegwijzer en de samenwerkingspartners. 

HDV 
 
Blz 16 Alinea 6 

U past binnen WijVaals 
richtlijnen toe die volgen uit 
de werkwijze “Nieuwe 
Route”. Graag een 
toelichting hoe zo’n plan met 
alle betrokkenen wordt 

Daar waar een zuivere toepassing van de nieuwe route wordt gehanteerd, wordt een procesbeheerder 
aangewezen die zorgdraagt voor het contact met diverse betrokkenen. Dit is bijvoorbeeld een ambtenaar van de 
gemeente. De procesbeheerder benadert de betrokkenen met als doel om tot een afspraak te komen om met 
elkaar tot een oplossing te vinden, bijvoorbeeld in een casus waarin zowel de volwassenen in het gezin als de 
kinderen een hulpvraag hebben. In die afspraak staat bijvoorbeeld de vraag centraal hoe we er samen voor 
kunnen zorgen dat het weer goed gaat met de persoon/personen in kwestie. Concreet kan dat betekenen dat een 
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vormgegeven en er 
vervolgens concreet uitziet! 
Hoe worden de resultaten 
meetbaar gemaakt? 

inwoner naast steun van de gemeente, ook steun ontvangt binnen het eigen netwerk. De afspraken (zowel vanuit 
de gemeente als vanuit het netwerk) worden opgevolgd door de procesbeheerder. 

HDV 
 
Blz 16 Alinea 6 

U geeft aan dat de financiële 
resultaten van WijVaals 
positief afwijken van de 
meeste andere gemeenten. 
Kunt u dit inzichtelijk maken 
door de financiële resultaten 
van WijVaals te vergelijken 
met bijvoorbeeld Gulpen-
Wittem, EijsdenMargraten, 
Kerkrade, Maastricht en 
Heerlen? Kunt u de financiële 
(positieve) resultaten in 
euro’s mededelen? 

Een aantal jaar geleden is een onderzoek gedaan naar de resultaten van de aanpak WijVaals en het daaruit 
voortvloeiende beroep op voorzieningen. Uit dat onderzoek blijkt dat elke geïnvesteerde euro, drie euro aan 
zorgkosten bespaart. Dat onderzoek heeft de raad reeds ontvangen. 
Overigens merken we op dat de gemeente voor de uitvoering van de Wmo nog steeds landelijk onder de daarvoor 
gestelde budgetten blijft, zelfs met de positieve cliëntervaringscijfers. 

HDV 
 
Blz 17  
Alinea 7 

Is de term laaggeletterdheid 
nog de juiste? 
Gezondheidsproblematieken 
kunnen weliswaar 
voortvloeien uit het 
bijvoorbeeld niet kunnen 
lezen van een bijsluiter, maar 
zijn niet het resultaat van 
laaggeletterdheid. Lezen alle 
leden van het College van 
B&W en de Rijksoverheid 
altijd alle bijsluiters? 
https://www.rijksoverheid.nl
/onderwerpen/laaggeletterd
heid/aanpaklaaggeletterdhe
id 

Naar de mening van de gemeente is de term laaggeletterdheid nog de juiste, hoewel ook af en toe wordt 
gesproken van mindere basisvaardigheden. Wel is zaak te beseffen dat laaggeletterdheid meer inhoud dan het 
enkel niet goed kunnen lezen. Laaggeletterdheid kan de oorzaak zijn van andere problemen, zoals 
gezondheidsproblemen. Belangrijke informatie over voeding en sport wordt niet begrepen of gevonden vanwege 
beperkte digitale vaardigheden of omdat financiële problemen als gevolg van laaggeletterdheid de mogelijkheden 
beperken. 

HDV 
 
Blz 17 Alinea 8 

Sinds wanneer is Envida een 
strategische partner en hoe 
is aan dit strategisch 
partnerschap vorm gegeven? 
Gaat Envida de 
problematieken aangaande 
thuiszorg ook aanpakken en 
heeft gemeente Vaals dit met 
Envida besproken? 

In het proces Transformatie Aan de Noot/Hoogbouwflats staan in principe 4 partijen ‘aan de lat’, te weten 
Gemeente Vaals, Krijtland Wonen, Envida en het Rijk. Deze 4 partijen leveren ook een financiële bijdrage, zoals via 
de Regiodeal is overeengekomen. In dat verband worden deze 4 ‘strategische partners’ genoemd. Dat 
(strategisch) partnerschap is bekrachtigd in een samenwerkingsalliantie (september 2023). Envida is bekend met 
de problematiek van personeelstekort en werkt, voor zover mogelijk, aan oplossingen. Het concept Aan de 
Noot/Hoogbouwflats, waar Envida niet alleen zorg aan bewoners maar ook huisvesting aan (nieuwe) medewerkers 
wil bieden, zou een van de mogelijke oplossing voor Vaals kunnen zijn (langere termijn).  



4 
 

HDV 
 
Blz 17 Alinea 8 

De strategische partner 
Envida gaat de zorg heel 
dicht bij de bewoners 
organiseren. Ze doen dit 
door één van de 
hoogbouwflats te 
transformeren. Hoe worden 
de inwoners van Vijlen, 
Lemiers en Holset hierin 
bediend? 

Die worden natuurlijk niet direct bediend. Het geheel betreft een pilot in een wijk, waar deze mogelijkheden zich op 
dit moment voor doen (eigendom Krijtland, transformatie-plannen, etc.). Ondanks dat er geen direct effect is voor 
de inwoners van de andere kernen (tenzij ze naar dit gebied verhuizen) is het wel een mogelijk positieve 
ontwikkeling voor een ander deel van onze inwoners. 

HDV 
 
Blz 17 Alinea 8 

U zoekt (deels) dekking in het 
Ontwikkelfonds. Hoeveel 
geld zit op dit moment in het 
Ontwikkelfonds en hoeveel 
daarvan is reeds gevoteerd 
voor nu en in de nabije 
toekomst? Rekent u op 
jaarlijkse aanvulling van het 
Ontwikkelfonds? 

Actuele stand van de reserve “Ontwikkelfonds” is € 434.140. 
In de Voorjaarsnota 2023 is een jaarlijks werkbudget “Ontwikkelfonds” t.h.v.  
€ 50.000 afgesproken (bv. voor kleinere uitgaven voor uitvoering van projecten zoals Aan de Noot). Stel dat dit 
jaarlijkse werkbudget volledig zou worden aangewend, dan zou reserve “Ontwikkelfonds” begin 2024 € 384.140 
bedragen. Elk jaar wordt (bestaand beleid conform de begroting 2022 en 2023) € 250.000 toegevoegd aan de 
reserve, met een jaarlijkse uitname van € 50.000 als werkbudget. Als er verder niets uit het Ontwikkelfonds zou 
gaan dan is de omvang naar verwachting eind 2027 € 1.184.140. Behalve de mogelijke investeringen Aan de Noot 
zijn er verder nog geen concrete bestedingen uit het fonds aangewezen. 

HDV 
 
Blz 17 Alinea 8 

Alle pijlen worden gericht op 
“Aan de Noot”. Hoe gaat de 
gemeente en haar 
strategische partner 
Krijtland Wonen voorkomen 
dat er op andere plekken en 
kernen geen verdere 
verloedering en 
achteruitgang – in SES-
termen – plaatsvinden? Is de 
gemeente erop gespitst dat 
Krijtland Wonen door 
uitponden het SES-probleem 
niet naar het “marktveld” 
verplaatst en daardoor de 
verantwoording verschuift? 
Hoeveel achterstallige en/of 
afgeschreven woningen gaat 
Krijtland Wonen de komende 
jaren slopen ipv verkopen? 

De gemeente en Krijtland Wonen spreken regelmatig met elkaar over dergelijke ontwikkelingen. De aanpak Aan de 
Noot gaat uit van herstel van evenwicht/balans. De strategie is niet gericht op ‘verplaatsen van SES-problemen’, 
zoals sommige gemeenten doen door ‘slechte wijken’ te slopen, maar op versterken van de veerkracht door ook 
‘sterkere schouders’ in de woonwijk in te brengen (andere doelgroepen). De focus ligt niet alleen op Aan de Noot. 
Ook de andere wijken van onze gemeenschap worden in de gaten gehouden. Mochten er plannen zijn voor 
uitponden, slopen of verkopen dan wordt dat met elkaar besproken. Vooralsnog zijn er geen concrete plannen op 
dat gebied. 

HDV 
 
Blz 18  
Alinea 2 

Aan welke professionele 
organisaties worden 
subsidies toegekend en 
uitbetaald? Op basis van 

De subsidies worden uitbetaald aan Stichting MEE (onafhankelijke clientondersteuning), Stichting Trajekt (jeugd- 
en jongerenwerk) en Envida (huiskamerprojecten). De basis ligt in deel E van de subsidieverordening van onze 
gemeente. https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR333503/3#d11584776e1981  
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welke beleid gebeurt dat en 
wat zijn de bedragen voor 
elke professionele instelling? 

Deze is op 17 december 2018 door de gemeenteraad vastgesteld. Hierin is het proces geschetst waarmee het 
college bepaalt wie voor subsidie in aanmerking komen en hoe aanvraag-toekenning en vaststelling gebeuren.  
Voor 2024 zijn de volgende bedragen van toepassing: 
• Mee: € 32 455  
• Trajekt: € 61.697  
• Envida: € 13.721 

HDV 
 
Blz 18  
Alinea 2 

Er is onlangs een behoorlijk 
bedrag ten behoeve van 
Xonar gevoteerd? Is in de 
Begroting en MJR 
(realistisch) rekening 
gehouden met nog meer 
toekomstige tegenvallers? 
Denkt het College van B&W 
dat de monitoring verdere 
financiële schade kan 
voorkomen? 

In de begroting is geen apart bedrag gereserveerd voor een mogelijke toekomstige tegenvaller. Het College heeft 
vertrouwen in het herstelplan en de monitoring. Wel wordt jaarlijks een toevoeging gedaan aan de algemene 
reserve om toekomstige tegenvallers gemakkelijker te kunnen opvangen. 

HDV 
 
Blz 19 
Alinea 1 

De doelen en de 
onderwerpen van GALA zijn 
niet nieuw. Toch krijgen we 
nu een SPUK ter 
beschikking? Hoe wordt de 
hoogte daarvan bepaald en 
hoe werden de 
desbetreffende 
beleidsthema’s gefinancierd 
en waar vinden we deze 
financiële meevaller terug? 

Veel van de onderwerpen binnen GALA zijn inderdaad niet nieuw .GALA kent 15 thema’s: 
1. Uitvoering lokaal Sportakkoord 
2. Brede Regeling Combinatiefuncties 
3. Terugdringen gezondheidsachterstanden 
4. Kansrijke Start 
5. Mentale Gezondheid 
6. Aanpak overgewicht en obesitas 
7. Valpreventie 
8. Leefomgeving 
9. Opgroeien in een kansrijke omgeving (OKO) & Vroegsignalering alcoholproblematiek 
10. Versterken sociale basis 
11. Mantelzorg 
12. Eén tegen Eenzaamheid 
13. Welzijn op recept 
14. Versterking kennis- en adviesfunctiefunctie GGD 
15. Coördinatiekosten regionale aanpak preventie 
De laatste twee zijn gericht op coördinatie. Concrete activiteiten vallen onder een van de andere 13 thema’s, zoals 
het Sportakkoord. Denk ook aan Kansrijke Start, sportmixclub, JOGG, rots en watertraining, klets en koffie 
middag. Dit zijn allemaal voorbeelden van reeds bestaande activiteiten die aansluiten op de thema’s binnen 
GALA. Inmiddels hebben we een positief advies ontvangen van de VNG over het ingediende plan van aanpak van 
de gemeente, maar we hebben nog geen definitieve beschikking ontvangen. 
 
 De hoogte van de bijdrage is door het Rijk bepaald en ingedeeld. De ontvangen gelden kennen een specifiek doel 
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waaraan de gelden moeten worden besteed (met (beperkte) mogelijkheden om gelden binnen verschillende 
thema’s over te dragen). Momenteel zijn we bezig met het goed laten landen van deze bijdrage per thema in de 
financiële administratie. Overigens geldt als we de gelden niet opmaken, er dan een terugbetalingsverplichting 
geldt. In zoverre betreft dit geen financiële meevaller. 

HDV 
 
Blz 19 
Alinea 2 

Kunt u enkele voorbeelden 
geven hoe iemand in een 
kwetsbare positie regie over 
zijn eigen leven kan voeren? 

Het gaat erom dat wordt geluisterd naar inwoners en zij zelf mee kunnen beslissen over welke oplossing het beste 
bij hen past. De gemeente bepaalt niet voor de inwoner, maar met de inwoner. In plaats van een verhuizing, wordt 
een traplift geplaatst en in plaats van een uithuisplaatsing, wordt deeltijd pleegzorg ingezet. In zoverre kan ook 
een inwoner in een kwetsbare positie regie voeren over zijn eigen leven. 

HDV 
 
Blz 19 
Alinea 3 

Hoe verhouden de 
basisvoorzieningen zich tot 
het streven om alleen 
vangnetten te creëren voor 
mensen die het zelf echt niet 
meer kunnen? 

De gemeente wil een vangnet zijn voor inwoners die het zelf niet meer kunnen, maar zelfredzaamheid daarin 
stimuleren. Basisvoorzieningen vormen onderdeel van dit vangnet. De vangnetten van de gemeente bestaan uit 
formele (bijvoorbeeld zorginstellingen) en informele netwerken (bijvoorbeeld lokale verenigingen). De informele 
netwerken zijn er voor iedere inwoner. 

HDV 
 
Blz 19 
Alinea 5 

Hoe gaat gemeente Vaals 
vormgeven aan de uitvoering 
van de regioplannen? 
Waarom worden alleen CZ 
en VGZ benoemd? Wordt er 
rekening gehouden met onze 
grensligging en de positie 
van het Klinikum? Wanneer 
komt dit stuk in raad cq de 
raden? Over welk bedrag 
gaat het en kunnen ook 
regionale afspraken 
gemaakt worden met 
zorgaanbieders? 

De regionale inhoudelijke coördinatie en procescoördinatie met betrekking tot GALA en IZA wordt aangehaakt bij 
de bestaande regionale samenwerkingsstructuur en belegd bij de GGD. De GGD verbindt gemeenten en zorg. Het 
doel is om te komen van regiobeeld naar regioplan. Het regiobeeld is klaar en het regioplan wordt op dit moment 
geschreven. Dit moet de komende maanden nog verder worden uitgewerkt, daarin wordt de rol van de gemeente 
meegenomen. 
CZ en VGZ zijn de grootste zorgverzekeraars in de regio, waardoor zij een preferente rol hebben in de regio. IZA is 
voor de zorg wat GALA is voor gemeenten, waardoor deze thema’s in nauwe samenhang worden opgepakt. 
Zodra er meer duidelijkheid is wordt u hierover verder geïnformeerd. 

HDV 
 
Blz 20 
Alinea 1 

Is een bibliotheek per 
definitie een fysiek gebouw? 
Hoe worden de kernen van 
Vaals straks gefaciliteerd? 
Alleen “online”, of denkt het 
College van B&W ook over 
andere mogelijkheden? 

Per 1 januari 2025 dient er een fysieke bibliotheekvoorziening te zijn waaraan aan alle vijf de functies invulling 
wordt gegeven (kennis en informatie beschikbaar stellen, mogelijkheden bieden voor ontwikkeling en educatie, 
stimuleren om te lezen,  ontmoetingen en debatten organiseren, mensen laten kennismaken met kunst en cultuur). 
Voor de gemeente is de locatie van de bieb in Vaals voldoende. Het College gaat samen met 
samenwerkingspartners in overleg over de invulling van de bieb in 2025. 

HDV 
 
Blz 20 Alinea 2 

Is het College van B&W van 
mening dat 
bewonersinitiatieven 
onfeilbaar, immer 
representatief en 
eeuwigdurend zijn? 
 

Niets is onfeilbaar, immer representatief en eeuwigdurend. 
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HDV 
 
Blz 20 
Alinea 

U bent voornemens om 
hoogwaardige 
ontmoetingsplekken te 
creëren. Mag daaruit 
geconcludeerd worden dat u 
fors gaat investeren in de 
fysieke gebouwen van de 
accommodaties? Waar 
vinden we dit terug in de 
investeringen? Denkt u 
hierbij ook aan de para 
commerciële functie (zoals in 
de eerdere vraag)? 

Op dit moment wordt onderzocht op welke manier invulling wordt gegeven aan deze hoogwaardige 
ontmoetingsplekken. Investeringen in fysieke gebouwen zijn daarin zeker niet ondenkbaar. Op het moment dat 
helder is hoe de ontmoetingsplekken worden vormgegeven, kan worden onderzocht welke functie van uitbaten 
passend is. 

HDV 
 
Blz 21 
Alinea 1 

Vallen vluchtelingen uit 
Oekraïne onder de 
asielopgave, of zijn daarvoor 
andere (Rijks-)regelingen 
getroffen? 

Vluchtelingen uit de Oekraïne vallen onder de Richtlijn Tijdelijke Bescherming (RTB). Deze is onlangs door de EU-
lidstaten verlengd tot en met 4 maart 2025. Op basis van deze richtlijn kunnen vluchtelingen uit de Oekraïne in 
EU-lidstaten verblijven en hebben tijdelijk recht op opvang, medische zorg, werk en onderwijs. De huidige 
nationale wet- en regelgeving waarin dit geregeld is blijft ook van kracht tot 4 maart 2025. 
Vluchtelingen uit de Oekraïne vallen niet onder de asielopgave. 

HDV 
 
Blz 21 
Alinea 1 

Verdringen asielzoekers op 
dit moment jongeren, 
starters en jonge gezinnen 
van de woonmarkt in 
gemeente Vaals en/of in 
Nederland? Heeft u cijfers 
die uw standpunt staven? 
Heeft het College van B&W 
hierover een standpunt 
ingenomen en deze gedeeld 
met hen die het aangaat 
(ook landelijke politieke 
partijen in het kader van hun 
verkiezingsprogramma’s)? 

Asielzoekers verdringen op dit moment in principe geen andere doelgroepen op de woningmarkt, vanwege het feit 
dat asielzoekers zich bevinden in asielzoekerscentra. Zodra een asielzoeker statushouder wordt is hij/zij een 
doelgroep op de woningmarkt. 
Ook het eventueel invoeren van de spreidingswet hoeft in principe niet te leiden tot een verdringingseffect op de 
woonmarkt, omdat het streven blijft om asielzoekers op te vangen in grotere, leegstaande complexen. 
Het ‘in principe’-voorbehoud ligt op het feit dat die grotere, leegstaande complexen dan vanzelfsprekend niet 
eventueel herontwikkeld en aan de woonmarkt toegevoegd kunnen worden. 
Het College legt dan ook niet de nadruk op het verdringingseffect op de woonmarkt door de asielopgave, maar op 
het effect van een asielzoekerscentrum op de directe omgeving en de sociaal-economische situatie. Een en ander 
is onder andere aangegeven in gesprekken aan de regietafel met de provincie Limburg.  
Het College heeft geen contact met landelijke politieke partijen over verkiezingsprogramma’s, maar laat dit over 
aan de VNG. 

HDV 
 
Blz 22 
Alinea 1 

Zijn besluiten genomen door 
de gemeenteraad volgens 
het College van B&W wél of 
géén wettelijke taken? 

Wettelijke taken vloeien voort uit besluiten die de wetgevende macht neemt. Artikel 81 van de Grondwet bepaalt 
dat de regering en de Staten-Generaal (Eerste en Tweede Kamer) wetgevende bevoegdheden hebben. Besluiten 
van de gemeenteraad zijn een schriftelijke beslissing van een lokaal bestuursorgaan, inhoudende een 
publiekrechtelijke rechtshandeling.  
Een raadsbesluit is dus geen wettelijke taak. 

HDV 
 
Blz 22 
Alinea 1 

Wat is de stavaza binnen 
gemeente Vaals aangaande 
de invoering van de 
Omgevingswet per 1 januari 
2024? Waar staan we? 

De stand van zaken aangaande de invoering van de omgevingswet is tijdens een tweetal raadsinformatie avonden 
met de gemeenteraad gedeeld.  
Daarbij is duidelijk geworden dat de gemeente (raad en college) qua besluitvorming op koers ligt.  
Ook lokaal ambtelijk zijn we goed voorbereid op de invoering, met alle zorgen van dien die leven over het Digitaal 
Stelsel Omgevingsvisie van het rijk en de extra werkzaamheden die daardoor lokaal op ons afkomen.  
Bij de voorbereidingen hebben we intensief samengewerkt in Lijn 50 verband. 
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HDV 
 
Blz 22 
Alinea 2 

Moet geconcludeerd worden 
dat u vol inzet op de 
energietransitie, maar niet 
op de andere 3 
duurzaamheidsthema’s? 

We geven het thema ‘brede duurzaamheid’ vorm door te werken aan de energietransitie, klimaatadaptatie, 
circulaire economie en biodiversiteit.  
Ondanks deze brede inzet gaat veel aandacht uit naar de energietransitie, met name vanwege de urgentie als 
gevolg van het uitfaseren van de gaswinning, de met de (infra(structurele maatregelen gemoeide kosten, de 
lopende discussie over de landschappelijke impact van zonnevelden en windturbines en het individuele 
koopkrachtplaatje. 

HDV 
 
Blz 22 
Alinea 2 

Welke stappen zijn er 
ondernomen en worden 
ondernomen op de 4 
duurzaamheidsthema’s? 
Heeft u voorbeelden? 

Binnenkort (voor de begrotingsvergadering) verschijnt een raadsinformatiebrief over onze inspanningen richting 
inwoners op het gebied van energiebeleid. 
Het Deltaplan Vaals is wellicht de meest in het oog springende maatregel gericht op het zoveel mogelijk beperken 
van wateroverlast als gevolg van klimaatverandering. Het Deltaplan, dat de afgelopen jaren is uitgevoerd, is een 
samenstel van maatregelen om water op te vangen en geleidelijk af te voeren.  
Overigens spelen klimaatadaptatie (wateroverlast, hittestress) en een impuls aan biodiversiteit middels een ander 
groenbeleid een belangrijke rol in het afwegingskader dat in het Masterplan Openbare Ruimte eind 2023 aan de 
gemeenteraad voorgelegd zal worden.  
Circulaire economie krijgt vooral vorm in de aanpak van Rd4, maar ook in ons eigen inkoopbeleid vormt 
duurzaamheid één van de criteria. 

HDV 
 
Blz 22 
Alinea 2 

Welke maatregelen treft u 
om burgers substantieel 
(fysiek en financiéel) te 
ondersteunen bij deze 
transities. Het gaat dan – 
deze vraag - niet om gratis 
advies, tips, 5 struiken en 
goedkopere LED-lampjes, 
maar om grootschalig 
bijspringen en subsidiëren 
van investeringen 
(warmtepompen, 
zonnepanelen, 
waterkeringen e.d.). 

Vaals is uitermate actief in het aanvragen en uitvoeren van landelijke subsidiefondsen gericht op het concreet 
bestrijden van energiearmoede en het verhogen van bewustzijn voor wat betreft besparing en isolatie. Eenzelfde 
actieve houding spreiden we tentoon bij de besteding van SPUK-middelen. Naar de mening van het College (en de 
rijksoverheid) dragen deze, in uw ogen kleinschalige maatregelen bij aan een pragmatische en concrete invulling 
van de transitie op woningniveau. Subsidies op meer grootschalige investeringen passen niet binnen de financiële 
mogelijkheden van een gemeente als Vaals, maar er zijn wel mogelijkheden op andere overheidsniveaus, zoals bij 
de provincie. Overigens is de verwachting dat dergelijke subsidiemogelijkheden toenemen al naar gelang het 
voortschrijden van de transitie. 

HDV 
 
Blz 22 
Alinea 3 

U geeft aan dat er een goede 
afweging moet zijn tussen 
economische en 
natuurbelangen. Waarom is 
er volgens u geen afweging 
nodig inzake de 
leefomgeving van onze 
inwoners? U benoemt deze 
namelijk niet expliciet, terwijl 
daar juist de aandacht naar 
uit zou moeten gaan. 

De afweging die bedoeld is gaat tussen de belangen van wonen, werken, recreëren, agrarisch gebruik, versterking 
natuurwaarden en energietransitie. Economische belangen en natuurbelangen zijn in dit verband als uiterste 
tegenpolen benoemd. De strekking van de passage is overigens in strijd met uw stelling dat de (meeste) aandacht 
uit moet gaan naar de leefomgeving van onze inwoners. Wij kiezen juist voor een gezond evenwicht tussen de 
belangen: zonder werk, zonder toeristische inkomsten, zonder natuur, zonder agrarische inkomsten, is er geen 
sprake van een gezonde en evenwichtige leefomgeving voor onze inwoners. 
 
De afweging tussen economische en natuurbelangen vindt juist plaats in het kader van een aantrekkelijk / goed 
woon- en leefklimaat. Een “goed woon- en leefklimaat’ is een open norm en we hebben in de 
programmabegroting getracht aan  te geven hoe deze beoordeling plaatsvindt. 
Het landschap vormt daarbij het basiskapitaal voor een gezond leef- en verblijfsklimaat en bepaalt de 
belevingswaarde voor onze inwoner en bezoeker. Dit vraagt om een adequate aanpak rondom beheer en 
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ontwikkeling van landschappelijke en natuurlijke waarden in het buitengebied waarin ruimte blijft voor 
economische belangen zoals recreatie en de agrarische sector. 

HDV 
 
Blz 22 
Alinea 4 

U schrijft dat u de behoeften 
van de inwoners kent. Graag 
een schets van de behoeften 
van de inwoners en 
ondernemers in ’t Rott 
aanleveren. 

Vermeld staat dat we gebiedsgericht samen aan ruimtelijke vragen en opgaven werken, omdat we de gebieden 
kennen, de netwerken daar en de behoeften van onze inwoners.  Meer participatie en samenwerking kan leiden tot 
meer draagvlak. 
Dit doel wordt mede ondersteund door de omgevingsdialoog. Doel is om ruimte te maken voor een proactieve 
houding en inbreng van burgers en ondernemers.  
In het kader van de ruimtelijke vraag rondom de ruimtelijke ontwikkeling van Rott 21A is een omgevingsdialoog 
gevoerd die specifiek erop gericht was om in een vroegtijdig stadium kennis te nemen van de bezwaren, wensen, 
belangen en behoeften van omwonenden, zodat die bij de verdere uitwerking van het plan betrokken kunnen 
worden.  
Van de uitkomsten van de omgevingsdialoog heeft u bij de besluitvorming rondom de ruimtelijke ontwikkeling Rott 
21A kennis kunnen nemen. 

HDV 
 
 
Blz 22 
Alinea 4 

Waaruit blijkt dat meer 
participatie leidt tot meer 
democratische legitimering? 
Wat is volgens het College 
van B&W democratie? Hoe 
verhoudt zich deze uitspraak 
tot het Huis van Thorbecke 
en de 
Volksvertegenwoordiging 
door de gemeenteraad? Hoe 
weet u dat u middels 
participatie niet alleen de 
schreeuwende minderheid, 
maar ook de zwijgende 
meerderheid bedient? Hoe 
waarborgt u dat 
participatietrajecten 
daadwerkelijk democratisch 
(meerderheids-) standpunten 
vertegenwoordigen? Denkt u 
dat een participatietraject 
(waarin alleen de 
schreeuwers en wellicht zelfs 
de niet-direct betrokken 
aanwonenden) per definitie 
tot een prettigere en fijnere 
woonomgeving leidt? Wat 
vindt het College van B&W in 
relatie tot het voorgaande 
van het Uitdaagrecht? 

Democratie is afgeleid is van twee Griekse woorden, te weten: demos/volk en kratos/macht. Heel plat gezegd 
heeft in een democratie het volk de macht. In het Huis van Thorbecke is geregeld dat de gemeenteraad het volk 
vertegenwoordigt. Wat dat betreft is (burger-)participatie geen noodzakelijk democratisch element. Toch hechten 
wij veel waarde aan participatie van onze inwoners. We willen de gemeenschap laten meegroeien in participatie 
en het pakken van regie en verantwoordelijkheid. Daar waar het kan en waar het meerwaarde heeft. En het kan 
niet op alle onderdelen, want een groot deel van onze taken hangt samen met de rol die de overheid nu eenmaal 
heeft (algemeen belang). We hebben met elkaar afgesproken dat we experimenteren, ervaren en leren. Zo zullen 
we ook steeds beter in staat zijn om in participatietrajecten meerderheidsstandpunten te ontdekken, zonder dat er 
alleen naar het ‘geschreeuw’ geluisterd wordt. De raad heeft ons deze opdracht gegeven, o.a. via de omarmde 
Transitievisie. Maar zeker ook in het nieuwe Coalitie-programma ‘Verbinding en Balans’. Als 1 van de verbindende 
thema’s wordt daarin benoemd het thema C. Leren en Ontwikkelen: regelmatig onderzoeken en uitproberen, niet 
pretenderen de wijsheid in pacht te hebben; ontdekken wat onze omgeving (inwoners, partners etc.) ervaren en 
denken. Wij gaan er van uit dat dit nog steeds valide is.  
In dat perspectief zien we dan ook het Uitdaagrecht, waarbij we graag opmerken dat een dergelijk instrument zich 
niet leent voor zaken waar een groter (bv. gebiedsoverstijgend) belang geldt, zoals bijvoorbeeld de verkeersdruk 
op het buitengebied. 
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HDV 
 
Blz 22 
Alinea 7 

Is de RES een ambitie of een 
taak? 

De Regionale Energie Strategie (RES) is een taak die voortvloeit uit het Energieakkoord. Echter, de wijze en mate 
van invulling kan als een ambitie gezien worden. Regio’s hebben in het kader van de RES 1.0 een na te streven 
opwekdoelstelling geformuleerd, zonder dat er een sanctie staat op het niet volledig realiseren van die 
doelstelling. Dit impliceert dat de uitvoering van de wettelijke taak een hoge mate aan lokale/regionale beleids- en 
uitvoeringsvrijheid kent. 

HDV 
 
Blz 22 
Alinea 7 

Wat is de betekenis van de 
transitie op landbouw inzake 
druk op het Heuvelland? 
Gaat de gemeente zich 
mengen in de transitie van 
landbouwbedrijven? Hoe 
dan? 

Met de transitie van landbouw in relatie tot de druk op het heuvelland wordt bedoeld:   
De transitie in de landbouw en daaraan gekoppelde: 
1. nieuwe bestemmingen (functieverbreding of -wijziging) voor bestaande agrarische bebouwing of 
2. sloop van vrijkomende agrarische bebouwing. 
 
De gemeente gaat zich niet mengen in deze transitie, maar van de gemeente mag wel verwacht worden dat zij 
duidelijkheid kan verschaffen over welk perspectief dat wij zien voor het toekomstig functioneren van een gebied. 

HDV 
 
Blz 22 
Alinea 9 

Hoeveel geld zit in het 
Ontwikkelfonds, hoeveel is 
(reeds) gevoteerd en hoeveel 
woningen denkt het College 
van B&W aan te kunnen 
kopen met het geld uit het 
Ontwikkelfonds? 

Zie ook het antwoord op de eerdere vraag over het Ontwikkelfonds. 
Er is geen plan over het aankopen van een aantal woningen. Zoals eerder gesteld zal dat per casus moeten 
worden bekeken, waarbij ook de vraag aan de orde is of er wel voldoende middelen in het fonds aanwezig zijn. 

HDV 
 
Blz 22 
Alinea 9 

Wanneer heeft het College 
van B&W en/of de Raad de 
keuze gemaakt dat het 
Ontwikkelfonds niet alleen 
voor strategische fysieke 
investeringen (als zijnde co-
financiering) ingezet zou 
moeten kunnen worden? 

Bij het instellen van het Ontwikkelfonds is aangegeven dat ontwikkelopgaven, zowel op fysiek als maatschappelijk 
vlak, de hefboom zijn onder nagenoeg alle transitie-opgaven. De overtuiging dat het kunnen beschikken over 
gemeentelijke middelen ook voor andere partijen een trigger moet zijn om te investeren (cofinanciering) lag mede 
ten grondslag aan het instellen van dit Ontwikkelfonds. Maar het Ontwikkelfonds is niet ingesteld enkel om 
cofinanciering van de grond te krijgen. Ook als fonds om gemeentelijke impulsen (los van cofinanciering) te 
kunnen doen.   

HDV 
 
Blz 23 
Alinea 6 

Waarom wordt gestart met 
de actualisatie van de 
inventarisatie van 
beeldbepalende panden uit 
2016? Hoe wordt de 
benodigde € 50.000 
ingezet? Gaat iemand een 
halfjaar naar de oude 
gegevens staren? 

Naast landschapselementen zijn ook de historische gebouwen en objecten van unieke waarde voor ons 
buitengebied .  
Sommige panden en objecten zijn landelijk gezien zo interessant, dat dit ondertussen rijksmonumenten zijn 
geworden. Andere zijn juist in een groter geheel interessant en hebben met elkaar de status van beschermd stads- 
of dorpsgezicht gekregen. Daarnaast zijn er ook panden, zelfs binnen een beschermd dorpsgezicht, welke 
misschien landelijk gezien niet karakteristiek genoeg zijn om rijksmonument te worden, maar die wel voor de regio, 
voor de gemeente, grote waarde hebben  
Om die reden wordt gestart met een actualisatie van de inventarisatie (lees: bestandsanalyse) beeldbepalende 
panden. Deze bestandsanalyse is uitgevoerd in 2016 en daardoor gedateerd. Het bestand wordt opnieuw 
geschouwd. Dit betekent dat opnieuw het exterieur van de betreffende panden bekeken en beoordeeld zal 
worden. Deze wordt extern uitgezet en daarvoor is een bedrag van 50.000 euro geraamd. 

HDV 
 
Blz 24 
Alinea 1 

In hoeverre kan de gemeente 
sturen op de markt met 
behulp van een nieuwe visie 
op wonen? Welke invloed 
heeft de gemeente op 

Een woonvisie is vormvrij en ook het proces en de invulling zijn door een gemeente vrij te bepalen.  In de 
programmabegroting staat vermeld dat wij middels de visie op wonen willen inzetten op een viertal woonopgaven.  
 
De woonvisie heeft als instrument vooral een sturende werking als het gaat om het voorkomen van overaanbod 
(onvoldoende behoefte), maar geeft weinig directe sturing op het oplossen van kwantitatieve tekorten .  
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bouwers en kopers en hoe 
kan (beter) gestuurd 
worden? 

 
Bij een woningtekort leunt de uitvoering van het bouwprogramma immers op de planontwikkeling. Hierbij zijn 
factoren als voldoende plancapaciteit, de marktsituatie, de financiële situatie van corporatie(s), de economische 
situatie (hypotheekrente) en gemeentelijk grondbeleid van belang.  
 
Om de inzet op deze woonopgaven concreter te maken, wordt een uitvoeringsprogramma aan de woonvisie 
gekoppeld, dat inzicht zal  geven in hoeverre de gemeente kan sturen op de markt (bouwers en kopers) en hoe dit 
in relatie staat tot de genoemde woonopgaven. 

HDV 
 
Blz 24 
Alinea 2 

Wat gaat Krijtland Wonen 
binnen de fysieke range 
doen, om wonen in Vaals 
aantrekkelijker en van 
hogere kwaliteit te maken? 

Het  uitvoeringsprogramma zal eveneens inzicht geven welke rol weggelegd is voor de woningstichting voor wat 
betreft het bijdragen aan het realiseren van de doelen uit de woonvisie.  
 
Daarbij valt niet alleen te denken aan  het realiseren en aanbieden van passende huisvesting in de huursector, 
maar ook voor het mede-investeren in de leefbaarheid en de opgaven op het gebied van duurzaamheid. 

HDV 
 
Blz 24 
Alinea 2 

De besluitvorming – inclusief 
het uitvoeringsprogramma – 
vindt plaats medio 2024. U 
weet nu al dat een deel van 
de uitvoering valt binnen het 
huidige takenpakket. Hoe 
weet u nu al de 
(gedeeltelijke) uitkomst van 
het participatietraject, terwijl 
dit nog niet gestart is? Zijn er 
(politieke) ideeën die sowieso 
uitgevoerd gaan worden? 

Een aantal aspecten die eerder al door de gemeenteraad als prioriteit genoemd zijn, zullen in deze visie in 
samenhang gepresenteerd en in de uitvoeringsmodus opgenomen worden. Daarbij kan bijvoorbeeld gedacht 
worden aan doorstroming (prioriteit gemeenteraad) en huisvesting woonwagenbewoners (wettelijke taak en 
prioriteit gemeenteraad). Dat zijn voorbeelden van taken die nu ook al op het gemeentelijk bordje liggen. 

HDV 
 
Blz 24 
Alinea 3 

Blijft de Quickscan introvert 
(op de eigen, huidige 
bevolking gericht), of gaat u 
de Quickscan ook extrovert 
(op potentiële nieuwe 
inwoners, vanuit de bredere 
regio) inzetten/ontwikkelen? 

De Quickscan is bedoeld om meer zicht te krijgen op de wijze waarop doorstroming kan worden gestimuleerd. Om 
die reden is de Quickscan gericht op het inventariseren van mogelijkheden om onze eigen inwoners te stimuleren 
of te ondersteunen om door te stromen naar een woning die geschikt voor langer thuis te wonen. Met als doel: fijn 
wonen voor iedereen in alle levensfasen. 

HDV 
 
Blz 25 
Alinea 1 

U noemt wederom de 
landbouw. In hoeverre spelen 
toekomstige transities van 
agrarische bedrijven een rol 
in relatie tot druk op het 
Heuvelland. Wat is de 
impact van de transities 
binnen de landbouw in 
relatie tot verkeersdruk, nu 
en in de toekomst? 

Wij bieden ruimte aan agrariërs voor functieverbreding, functiewijziging en transitie van de landbouw, zoveel als 
mogelijk binnen de vigerende wettelijke kaders.   
 
Zoals benoemd willen we door gebiedsgericht te werken aan ruimtelijke opgaven inzicht verschaffen in het 
perspectief dat wij zien voor het toekomstig functioneren van een gebied.  
 
Op die manier spelen wij een (beleidsmatige) rol in complexe opgaven waarin wonen, werken, energietransitie, 
klimaatadaptatie, biodiversiteit, recreatie,  verkeersdruk en andere thema’s en belangen bij elkaar komen en 
moeten integreren tot een prettige en bij de ambities passende leefomgeving.  
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De transitie van het landelijk gebied en daarbinnen de ontwikkeling van multifunctionele landbouw, is gelet op het 
vorenstaande een samenspel van verschillende belangen, waarbij enkel de impact van de transitie in relatie tot de 
verkeersdruk niet op voorhand ingeschat kan worden. 

HDV 
 
Blz 25 
Alinea 3 

Maken de genoemde kosten 
(€ 240.000) deel uit van de 
reguliere salarislasten, zijn 
dit extra lasten en waren 
deze al eerder begroot? 

Het betreft aanvullende lasten voor het omzetten van bestemmingsplannen in één omgevingsplan, gedurende 6 
jaar. 

HDV 
 
Blz 25 
Alinea 4 

Maken deze €80.000 deel uit 
van de bovenstaande 
€240.000 of zijn dit 
(mogelijk) extra lasten? 

Het betreft aanvullende lasten, geen onderdeel zijnde van de € 240.000, voor het handmatig verwerken van input, 
als gevolg van het nog niet optimaal functioneren van het Digitaal Stelsel Omgevingswet (DSO). 

HDV 
 
Blz 25 
Alinea 5 

Kunt u duidelijker uitleggen 
wat de Wkb nu behelst? “De 
gemeente is niet langer 
verantwoordelijk voor de 
technische toetsing én het 
toezicht op gebouwen." En u 
geeft als voorbeeld zelfs aan 
dat fiets- en 
voetgangersbruggen 
daaronder vallen. Wie is dan 
wél verantwoordelijk? En nog 
belangrijker, wie is 
aansprakelijk wanneer 
bijvoorbeeld zo’n brug instort 
en er gewonden vallen? De 
bouwer? Of toch de 
gemeente als 
aanbestedende partij, die 
wellicht een niet ter zake 
deskundige bouwer in de 
arm heeft genomen? 

Het doel van de Wkb is het verbeteren van de bouwkwaliteit en het bouwtoezicht. Door deze landelijke wetgeving 
wordt het proces voor vergunningverlening in tweeën opgeknipt:  
 
1.De ruimtelijke component (toets aan omgevingsplan en -veiligheid): deze loopt via de gemeente. 
 
2.De bouwtechnische component: hiervoor wordt de papieren toets op het bouwplan vooraf vervangen door 
toetsing in de praktijk op het bouwwerk zoals gebouwd.  
 
De vergunninghouder wordt verplicht een onafhankelijke kwaliteitsborger in te schakelen die tijdens de bouw 
toetst op conformiteit met de bouwtechnische voorschriften uit het Bouwbesluit en verklaart of de getoetste 
onderdelen aan de voorschriften voldoen. Dit wordt bij private partijen belegd. Een verklaring van de 
kwaliteitsborger zal bij oplevering voorwaarde zijn voor ingebruikname.  
 
Verantwoordelijkheid 
De gemeente blijft verantwoordelijk voor het toezicht op de bestaande bouw en bouw- en sloopveiligheid. De 
vergunninghouder legt inhoudelijk verantwoording af aan het bevoegd gezag. 
 
Aansprakelijkheid 
Tot slot voorziet de Wkb (onder andere) in een aanpassing van het Burgerlijk Wetboek, boek 7 (BW Boek 7) 
voorziet, is de aannemer aansprakelijk voor gebreken die bij oplevering niet zijn ontdekt, tenzij deze gebreken niet 
aan de aannemer zijn toe te rekenen. Het risico en de bewijslast liggen bij de aannemer. Hij moet aantonen dat het 
gebrek er op het moment van oplevering niet was. 

HDV 
 
Blz 26 
Alinea 2 

Welke concrete maatregelen 
gaat het College van B&W 
nemen om droogte te 
bestrijden en om hittestress 
te voorkomen? Is dit terug te 
zien in het huidige beleid? 
Wordt bij herinrichtingen nu 
al rekening gehouden met 
hittestress? Worden 

De belangrijkste maatregelen zijn een ander groenbeleid (minder gras, meer bomen en struiken) en terugdringen 
van verstening. Ook zien we de laatste jaren innovatieve manieren van woningbouw waarin klimaatadaptatie als 
het ware in het ontwerp meegenomen is. Het Masterplan Openbare Ruimte bestaat uit een systematiek waarbij 
wegingscriteria bepalend zijn voor de aanpak van de openbare ruimte. Klimaatadaptatie is één van die criteria. 
Het Masterplan ligt ter besluitvorming voor eind 2023 



13 
 

bestaande straten en wegen 
aangepakt? Wat gaat de 
gemeente doen? 

HDV 
 
Blz 27 
Alinea 4 

Wordt in het kader van de 
afkoppelstrategie het 
adagium “de vervuiler 
betaalt” gehanteerd? Hoe 
worden bijvoorbeeld de 
vakantieparken afgekoppeld 
en de grotere bedrijven 
(hotels, loodsen) en hoe 
worden de kosten verdeeld? 
Hoe voorkomt het College 
van B&W dat inwoners met 
extra kosten opgezadeld 
worden? 

De afkoppelstrategie zal inzicht moeten geven op welke wijze Vaals in 2027 aan de eisen van de Kaderrichtlijn 
Water voldoet. De financiering van de daadwerkelijke uitvoering geschiedt op basis van de heersende systematiek 
van rioolheffing. 

HDV 
 
Blz 27 
Alinea 5 

Hoe is de samenwerking met 
Michel Huisman tot stand 
gekomen? Is de opdracht 
zondermeer aan hem 
gegund en wie zijn verder 
nog benaderd? Uit welke 
gemeentelijk raadsbesluit 
vloeit de zogenaamde 
Stadsrevisie voort en op 
wiens initiatief is dit 
voorgesteld? Graag de 
Collegestukken inzake de 
gunning van de opdracht en 
de wijze van totstandkoming 
van de overeenkomst en de 
Stadsrevisie an sich. 

In de begroting 2022 is de ambitie opgenomen om de leefkwaliteit in onze gemeente waar mogelijk verder te 
ontwikkelen middels het instellen van een Ontwikkelfonds. In deze begroting is als een van de motieven voor een 
dergelijk fonds ook aangegeven dat het beschikken over een dergelijk fonds in combinatie met het hebben van 
een (strategisch) plan de kansen vergroot om mogelijk cofinanciering los te krijgen (bijvoorbeeld als het Rijk een 
zgn. Regiodeal open stelt). Na het instellen van dit fonds was het dus ook zoeken naar een plan om de kwaliteit in 
de toekomst te vergroten. Het college heeft gedacht in eerste instantie in te zoomen op de belevingskracht van 
Vaals in de zin van de kwaliteit van de openbare ruimte. Het college heeft gesproken met een aantal mogelijke 
partijen die de gemeente daarbij zouden kunnen helpen. Naast o.a. het adviesbureau Dialego en ex-wethouder 
Braeken uit Heerlen is ook gesproken met Michel Huisman. Middels een besluit van 15.02.2022 heeft het college 
van B&W besloten om te kiezen voor de aanpak van en met Michel Huisman. In een raadsinformatiebrief van 
22.02.2022 is de gemeenteraad over het proces geïnformeerd, waarbij is aangegeven dat Huisman via onder 
andere een visueel onderzoek mogelijke ingrepen ter verbetering van de belevingskwaliteit van de openbare ruimte 
in kaart zal brengen. Uiteindelijk is dat geland in het zogenaamde plan Stadsrevisie, waarvan de gemeenteraad 
op 10.07.2023 besloten heeft de uitvoering van een aantal onderdelen uit dit plan op te starten. Als bijlagen zijn 
bijgevoegd de offerte van Huisman, het collegebesluit en de raadsinformatiebrief. 

HDV 
 
Blz 27 
Alinea 5 

Hoe genereert het 
Ontwikkelfonds geld? 

Zie het antwoord op de eerdere vraag over het ontwikkelfonds inzake de jaarlijkse toevoeging aan dit fonds. 

HDV 
 
Blz 29 
Alinea 1 

Hoe serieus is de interesse 
van Holland Steen BV nog te 
noemen? Hoe serieus gaat 
gemeente Vaals met deze 
vraag om en/of heeft 
gemeente Vaals andere 
strategische plannen? 

Het college heeft nog steeds de indruk dat Holland Steen BV serieuze plannen heeft m.b.t. de ontwikkeling van de 
Grenslandhal. Echter, de aanlevering van een goede onderbouwing parkeren alsmede een ontwerp dat ook een 
positief advies kan krijgen van de stadsbouwmeester laat nog op zich wachten. Het college staat op zich ook nog 
steeds serieus tegenover deze ontwikkeling. 
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HDV 
 
Blz 30 
Alinea 1 

Wanneer is de bestuurlijke 
visie veranderd van 
studentencomplex cq 
hoogbouw naar 
grondgebonden woningen en 
wanneer is dit medegedeeld 
aan de raad? Minder 
eenheden is minder geld 
(dekking)! Hoe verhoudt zich 
dit tot eerder geraamde 
(meerjarige) opbrengsten? 

In de begroting 2022 is melding gemaakt dat een beoogde investeerder voor studentenhuisvesting op deze locatie 
is afgehaakt en er nagedacht moet worden over de toekomstige ontwikkelingsrichting. In de begroting 2023 is 
aangegeven dat de lijn inmiddels vooral gericht is op grondgebonden koopwoningen in het middensegment. 
Structurele opbrengsten in de zin van een toenemend aantallen woningen en inwoners/jongeren o.b.v. dit project 
zijn niet opgenomen. Wel geldt dat de boekwaarde nog steeds op het oorspronkelijke bedrag van € 1 mio staat, 
zoals hiervoor bij eerdere vragen/antwoorden aangegeven. 

HDV 
 
 
Blz 31 
Alinea 2 

Hoe voorkomt u dat de 
kwaliteitsimpulsen voor een 
verdere toename van de 
verkeersdruk leiden? Hoe 
verwijdert u ongewenste en 
kwalitatief slechte horeca uit 
het gebied? Welke 
maatregelen neemt u tegen 
huidige “aanzuigende” 
bedrijven? 

We werken toe naar een nieuwe visie op toerisme en vrijetijdseconomie. Deze zal naar schatting in 2024 worden 
vastgesteld. In de ontwikkeling van deze visie zal de verkeersdrukte door toerisme een belangrijk thema zijn. Wat 
betreft ongewenste en kwalitatief slechte horeca en maatregelen tegen bedrijven met een aanzuigende werking 
wordt verkend of een instrument kan worden ontwikkeld om de kwaliteit van horeca en detailhandel in met name 
de kern Vaals te bewaken. Ook wordt er via een positieve benadering ingezet op het ontwikkelen van een 
regionaal voedselsysteem waar horeca ook een rol in zal spelen. 

HDV 
 
Blz 31 
Alinea 2 

Wanneer heeft het College 
van B&W en de Raad 
“groenlicht” gegeven voor 
investeringen op het 3LP? 

Er is nog geen ‘groen licht’ voor concrete investeringen op het Drielandenpunt. Wel hebben we op deze pagina 
opgenomen dat uit het Coalitieprogramma de ambitie voortvloeit om mee te werken aan impulsen voor een 
kwalitatieve opwaardering. Wij nemen aan dat de meerderheid van de raad deze ambitie nog steeds onderschrijft. 

HDV 
 
Blz 31 
Alinea 2 

Welke branches – buiten 
horeca en toerisme – bedoelt 
het College van B&W? 

Als uw vraag betrekking heeft op de passage, afgeleid uit het Coalitieakkoord 2022-2026, over de toeristische 
recreatieve sector dan denkt het college naast horeca en toerisme ook aan bijvoorbeeld detailhandel en overige 
dienstverlening. 

HDV 
 
Blz 32 
Alinea 3 

De voorgaande maanden 
heeft HDV meermaals vragen 
gesteld inzake incassokosten 
in relatie tot de 
bijstandsnorm. Wat is de 
stand van zaken en welke 
maatregelen heeft Vaals cq 
SZMH inmiddels genomen? 

We hebben nog geen berichtgeving van SZMH rondom de genomen maatregelen ontvangen. Vanuit de directie 
van SZMH  hebben we wel vernomen dat de verwachting is dat ze nog in het lopende kalenderjaar met een 
oplossingsrichting komen. 

HDV 
 
Blz 32 
Alinea 3 

Kunt u meer vertellen over de 
huidige situatie waarin de 
legitimiteit van Stichting BKR 
verkeert en welk effect het 
voor Vaals heeft, wanneer 
blijkt dat zij geen 

De gemeente gaat vooralsnog uit van de legitimiteit van Stichting BKR. De ontwikkelingen worden gevolgd. 
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kredietgegevens meer 
mogen registreren, 
geregistreerden gegevens 
mogen laten wissen en zij 
doorgave van informatie aan 
gemeenten kunnen 
blokkeren? 

HDV 
 
Blz 33 
Alinea 1 

Welke 3 
uitvoeringsorganisaties 
worden samengevoegd, of 
worden gedwongen om te 
fuseren? Leidt deze 
samenvoeging tot 
kostenbesparing en tot 
ontslagen? Welke voordelen 
(meetbaar) zullen wij 
ondervinden van meer 
integraliteit? 

Het gaat om de instellingen MTB, Podium24 en Annex. Op dit moment is de besluitvorming nog gaande en worden 
wethouders op korte termijn geïnformeerd met als doel tot een richtinggevend besluit te komen. Afhankelijk van de 
gekozen route worden financiële gevolgen inzichtelijk. De verwachting nu is dat het in ieder geval leidt tot een 
efficiëntere uitvoering van de P-wet en betere begeleiding van inwoners. 

HDV 
 
Blz 33 
Alinea 5 

Wat is de meerwaarde van 
CittaSlow binnen het 
Regionaal Voedselsysteem 
Zuid-Limburg? Waarom 
werken we samen met 
andere gemeente die niet 
CittaSlow zijn? Dat wil je 
toch zeker niet? 

Bij een Regionaal Voedselsysteem Zuid Limburg gaat het om duurzaam en lokaal/regionaal geproduceerd eten. 
Dat past natuurlijk naadloos bij het gedachtengoed van Cittaslow en daarom ook bij onze gemeente. 
Samenwerking met partners wordt ingestoken vanuit het creëren van meerwaarde. Derhalve kan het best zo zijn 
dat, ondanks dat een samenwerkingspartner niet Cittaslow is, er op inhoud weldegelijk meerwaarde gecreëerd 
kan worden (voor Vaals). 

HDV 
 
Blz 33 
Alinea 5 

Welke bijdrage (financieel, 
fysiek) heeft CittaSlow 
geleverd inzake de 
instandhouding van het 
lokale (= Vaalser) landschap? 

Dat is niet concreet/direct te zeggen, omdat onze aanpak inzake Cittaslow (met een dergelijk beperkt budget) niet 
gericht is op directe bijdragen. 

HDV 
 
 
Blz 34 
Alinea 1 

Op welk soort (categorie: 
Kunst, cultuur, sport, …) 
gaat het College van B&W 
zich richten ten aanzien van 
het nieuwe 
evenementenbeleid? 

Zie hiervoor de beantwoording van de vraag van de PvdA (m.b.t. blz. 34 evenementen). 

HDV 
 
Blz 35 
Alinea 1 

Hoe past “van buiten naar 
binnen denken” binnen een 
vergunningaanvraag en 
welke participatie heeft 
plaatsgevonden bij het 
verlenen van een 

Initiatiefnemers moeten participatie toepassen bij het aanvragen van een omgevingsvergunning, zoals het voeren 
van de omgevingsdialoog. Participatie is dus een essentieel onderdeel van de ruimtelijke ontwikkeling. 
 
Voor kleine aanpassingen aan bouwwerken die geen groot effect hebben op de omgeving is het niet nodig een 
omgevingsdialoog te voeren. Natuurlijk is het wel netjes om de buren toch te informeren en met hun eventuele 
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evenementenvergunning, of 
het veranderen van een 
kozijn? Hoe waarborgt de 
gemeente de privacy van de 
aanvrager, wanneer zij 
(ongevraagd) betrokkenen 
erbij gaan betrekken? 

reactie rekening te houden. Bij een wat groter initiatief, bijvoorbeeld wanneer een uitbreiding aan een plaatsvindt, 
of de functie van een gebouw verandert, adviseren wij om wél een omgevingsdialoog te voeren. 
 
Elke aanvraag en beslissing op een omgevingsvergunning wordt van rechtswege gepubliceerd, inclusief de 
locatiegegevens. Per definitie is een procedure dus niet anoniem. 

HDV 
 
Blz 35 
Alinea 2 

Over welke (meetbare) 
veranderende behoefte heeft 
het College van B&W het? 
Betreft dit een gevoel, een 
mening of een meetbaar 
feit? 

Het college is van mening dat de behoeften van ‘buiten’ niet statisch maar dynamisch zijn. Burgers zijn mondiger, 
soms meer verenigd, soms met meer onderliggende tegenstellingen, waarbij verschillen bestaan tussen dorpen en 
zelfs wijken. Dit zijn behoeften die dynamisch in ontwikkeling zijn en daarom als veranderende behoefte zijn 
verwoord. 

HDV 
 
Blz 35 
Alinea 3 

Hoe borgt de samenwerking 
met omliggende gemeenten 
concreet de kwaliteit van de 
dienstverlening? Zijn er 
prestatieafspraken 
gemaakt? Wordt er 
“kwaliteit” van Simpelveld of 
Gulpen-Wittem ingezet, 
waardoor wij zelfstandig 
kunnen blijven? 

Er worden niet specifiek prestatieafspraken over kwaliteit e.d. gemaakt in de samenwerking. Wij blijven natuurlijk 
wel, ook al wordt er samengewerkt, zelf verantwoordelijk voor de kwaliteit die aan onze inwoners etc. geleverd 
wordt. 

HDV 
 
Blz 35 
Alinea 3 

Hoe groot moet de 
organisatie zijn, om te 
kunnen anticiperen op de 
veranderende behoefte 
vanuit de samenleving? 
Waarom moet – zonder 
meetbare gegevens - gehoor 
worden gegeven aan een 
dergelijke veronderstelling? 

De organisatie moet groot genoeg zijn om voldoende veerkracht te hebben om op veranderende en voorkomende 
vragen en behoeften actief te kunnen inspelen. Met het herstellen van de balans in de organisatie vanuit de 
raadsbesluitvorming in de meerjarenbegroting 2023-2026 is een belangrijke stap gezet om hierin te voorzien en 
gehoor aan te geven. 
 
Wat we hier concreet bedoelen is dat onze ambtelijke organisatie (direct, dan wel indirect via samenwerking met 
andere partijen) voldoende moet zijn toegerust op de hoeveelheid taken die we te vervullen hebben. Als er 
wettelijke taken bijkomen, zoals bijv. m.b.t. Energietransitie, dan hoort daar een adequate organisatie bij. Krijgen 
we dat niet meer georganiseerd (zoals gezegd direct of indirect) dan komt het voortbestaan/de zelfstandigheid in 
gevaar. 
 

HDV 
 
Blz 35 
Alinea 3 

Kunt u enkele voorbeelden 
geven waarbij u – de eerste 
overheid - regels niet heeft 
gevolgd? Heeft u het hoogste 
gezag binnen de gemeente 
daarover geïnformeerd? 

Bij deze passage is de toevoeging “Als het nodig en mogelijk is” van belang. Het betreft altijd uitvoeringsregels 
waarbij wij formeel de ruimte hebben om maatwerk te bieden. 

HDV 
 
Blz 35 

Kunt u (nogmaals) aangeven 
wanneer we de Transitievisie 

De raad heeft in juni 2020 de Transitievisie ‘omarmd’ als resultaat van een proces vanuit de samenleving en 
derhalve ook niet formeel vastgesteld, zoals gebruikelijk is indien het een ‘intern’ proces betreft. Wel heeft de raad 
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Alinea 3 hadden vastgesteld als 
raad? 

de transitiepaden vastgesteld als raamwerk voor toekomstige strategische ambities en de visie gezien als 
vertrekpunt voor de toekomstige werkwijze. 

HDV 
 
Blz 35 
Alinea 3 

Welke concrete maatregelen 
heeft het College van B&W in 
2022/2023 concreet 
genomen om het 
veiligheidsgevoel te 
verbeteren? Wat was het 
veiligheidsgevoel in 2021 en 
welke stijging/daling was in 
2022/2023 meetbaar? 
 
 

In 2021 heeft de tweejaarlijkse landelijke Veiligheidsmonitor plaatsgevonden. De Veiligheidsmonitor betreft een 
onderzoek naar veiligheid, leefbaarheid en slachtofferschap uitgevoerd door I&O Research en het CBS in 
opdracht van het Ministerie van Justitie en Veiligheid. Deze veiligheidsmonitor betreft een uitkomst van  een 
grootschalige enquête onder de Nederlandse bevolking van 15 jaar en ouder. In dit onderzoek wordt onder de 
deelnemers ook het veiligheidsgevoel gemeten. Als gemeente is het mogelijk om naast de landelijke enquête, ook 
separaat deel te nemen indien gedetailleerde cijfers van het eigen gebied gewenst zijn. In 2021 en 2023 heeft de 
gemeente Vaals niet deelgenomen aan een expliciete enquête voor het eigen gebied. De resultaten van het 
veiligheidsgevoel kunnen we uit de Veiligheidsmonitor halen op niveau van het basisteam Heuvelland.  
Uit de Veiligheidsmonitor 2021 blijkt dat 9,2 % van de respondenten zich in het gebied van het Basisteam 
Heuvelland zich weleens onveilig voelt in de buurt. Dit is lager dan het gemiddelde van 15,5% binnen de Eenheid 
Limburg.  
De landelijke resultaten van 2023 worden in 2024 bekend gemaakt, waardoor we dan een daling danwel stijging 
kunnen waarnemen ten opzichte van 2021 van het veiligheidsgevoel. 
 
Na de covid-pandemie zijn door het Team Integrale Veiligheidscontroles wederom controles uitgevoerd. In 2022 
zijn  2 dagen controles uitgevoerd en in 2023 tot op heden 6 dagen. Deze controles worden uitgevoerd naar 
aanleiding van meldingen en/of signalen uit de buurt, politie, brandweer, afdeling Sociaal Domein, afdeling Bouw 
en Woningtoezicht en de afdeling Veiligheid. Door controles uit te voeren in panden, krijgen we zicht op wat er 
zich in panden afspeelt en wordt gepoogd overlast, onveilig en illegale situaties en criminaliteit aan te pakken. Op 
deze wijze proberen we het veiligheidsgevoel van bewoners en ondernemers te vergroten. 
In 2023 hebben de vijf Heuvelland gemeenten een start gemaakt met de Aanpak van Veilig Buitengebied.  
Centraal staat de samenwerking tussen publieke en private partijen, waaronder de gemeenten en hun 
(agrarische) ondernemers en inwoners, politie, Brandweer Zuid-Limburg, het Waterschap Limburg en de 
Limburgse Land- en Tuinbouwbond (LLTB). Zij gaan gezamenlijk de kar trekken om de criminaliteit in de 
buitengebieden terug te dringen. Uniek is dat de gemeenten gelijktijdig aan de slag zijn met de aanpak van 
criminaliteit en het werk maken van veiligheid in het buitengebied en zo één front vormen tegen criminelen. Het 
project wordt begeleid door het Platform Veilig Ondernemen (PVO) Limburg. In deze aanpak is een enquête 
verstuurd naar bewoners en ondernemers in het buitengebied van Vaals waaronder andere gevraagd wordt naar 
het veiligheidsgevoel. De resultaten volgen in 2024.  
Met  de start van de wijkgericht aanpak in de buurt Aan de Noot en de naastgelegen hoogbouwflats willen we 
werken aan het verbeteren van de leefbaarheid en het perspectief voor inwoners van dit gebied, een van de 
beoogde doelen is het verhogen van het veiligheidsgevoel. 
 

HDV 
 
Blz 35 
Alinea 4 

Welke innovaties in 
regelgeving zijn toegepast en 
wat betekent dit eigenlijk 
concreet? 

Zoals eerder gesteld is er binnen de strak gereglementeerde wet- en regelgeving burgerzaken enige 
uitvoeringsruimte voor gemeenten. Voorheen moest het betreffende team alle zeilen bijzetten om te voldoen aan 
de essentiële vereisten, waarbij geen capaciteit overbleef om uitvoeringsruimte (= lokaal maatwerk) vorm te 
geven. In de huidige situatie hebben we bijvoorbeeld binnen de toegestane uitvoeringsruimte aanvullende 
voorwaarden gesteld aan een eerste inschrijving in de BRP, waardoor mogelijke adresonderzoeken achteraf (die 
niet plezierig zijn voor betrokken inwoners) voorkomen kunnen worden. Een ander voorbeeld is het intern opnieuw 
stroomlijnen van het proces van naturalisaties waardoor mensen sneller geholpen kunnen worden. 
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HDV 
 
Blz 35 
Alinea 5 

Het BRP wordt klaarblijkelijk 
steeds belangrijker voor het 
ophalen van data. Hoe 
maakt u de burgers erop 
attent dat u hun gegevens 
voor van alles en nog wat 
gebruikt en hoe maakt u hen 
duidelijk dat zij hier 
(gedeeltelijk) bezwaar tegen 
kunnen maken? Waarom 
publiceert u dit niet 
regelmatig(er)? 

De stelling dat wij “hun gegevens voor van alles en nog wat” gebruiken is onjuist. Alle onttrekkingen aan de BRP 
gebeuren op basis van een (landelijke) wettelijke grondslag en zijn permanent onderwerp van juridische toetsing.  
De mogelijkheid om tot verstrekkingsbeperking over te gaan staat standaard op onze website. Bij eerste 
inschrijving in de BRP krijgen de mensen een brief mee waarin deze link ook opgenomen staat. Daarnaast wordt 
de mogelijkheid tot verstrekkingsbeperking standaard vermeld op het formulier bij aangifte verhuizingen. 
Overigens geldt de verstrekkingsbeperking niet voor data-analyse zoals bedoeld in de tekst van de begroting. 

HDV 
 
Blz 35 
Alinea 5 

Er wordt gesproken over 
“beide eisen”. Waar gaat het 
over? 

Beide eisen slaat op enerzijds veiligheid BIO en informatieveiligheid) en anderzijds gebruik van het systeem 
(functionaliteiten, gebruiksgemak). 

HDV 
 
Blz 36 
Alinea 1 

Welke gemeenten zijn de 5 
Heuvellandgemeenten? 
Hebben die inderdaad 
eenzelfde strategische visie 
(bijvoorbeeld ten aanzien 
van evenementen, 
verkeersdruk, toeristische 
activiteiten e.d.)? 

De vijf Heuvellandgemeenten zijn gemeente Eijsden-Margraten, Gulpen-Wittem, Valkenburg, Meerssen en Vaals. 
In de robuuste driehoek, zijnde het overlegorgaan tussen de burgemeesters van de vijf Heuvelland gemeenten, 
Openbaar Ministerie en politie wordt in gezamenlijkheid voor de komende vier jaren thema’s geprioriteerd op het 
gebied van Openbare Orde en Veiligheid waar we de komende jaren mee aan de slag gaan. Dit wordt vastgelegd 
in het Integraal Veiligheidsplan 2024-2027 van de Heuvelland gemeenten. Deze prioritering sluit aan bij het 
Regionaal Beleidsplan Politie Eenheid Limburg 2024-2027, het Meerjarenbeleidsplan VRZL 2024-2027 en de 
huidige trends en ontwikkelingen. 
Dit staat los van de strategische visies van de Heuvelland gemeenten op het gebied van evenementen, 
verkeersdruk en toeristische activiteiten. Op het gebied van Openbare Orde en Veiligheid wordt deze visie 
vastgelegd in het IVP, dit is afgestemd in de driehoek en middels raadsparticipatie voorgelegd bij de 
gemeenteraden. De visie op Openbare Orde en Veiligheid wordt vastgelegd in het IVP, waarbij ruimte blijft voor 
coleur locale of trend/ ontwikkelingen die zich op dat moment voordoen. 
 

HDV 
 
Blz 36 
Alinea 1 

Wie gaat de beleidsadviseur 
OOV concreet aansturen? Is 
dat Valkenburg, of 
bijvoorbeeld Vaals? Hoe 
wordt gewaarborgd dat 
gemeenten met andere 
(politie-bestuurlijke) agenda 
dan die van Vaals, niet de 
overhand nemen? 

Gemeente Eijsden-Margraten zal de beheer gemeente worden van de beleidsadviseur OOV, echter wordt de 
beleidsadviseur OOV aangestuurd door de Robuuste Driehoek. De beleidsadviseur OOV zal ten dienste staan van 
alle vijf de Heuvelland gemeenten. 

HDV 
 
Blz 37 
Alinea 7 

Welke portefeuille hoort bij 
Vrijetijdseconomie? B&D of 
W&E? Hoe succesvol acht het 
College van B&W het, dat de 
gewenste visie van Vaals 

Het onderwerp behoort tot de portefeuille Werk & Economie (Toerisme). 
De vrijetijdseconomie heeft ook veel raakvlakken met verkeer (in de vorm van verkeersdrukte) en ruimtelijke 
ontwikkelingen (zoals ontwikkelingen op vakantieparken). Het college van B&W verwacht dat de gewenste visie 
overeen zal komen met de visie van de twee portefeuillehouders. De gemeente Vaals heeft een buitengebied en 
twee kernen - Vijlen en Lemiers – waar de uitdagingen veel overeenkomsten hebben met die van de 
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geheel in deze “gepolderde” 
gezamenlijke visie terug gaat 
komen? Hoe kan een visie 
van Heuvellandgemeenten 
matchen met de visie van 
Verstedelijkt gebied. Wat 
zeggen eerdere rapporten 
hierover en wat waren 
destijds de conclusies en 
bewegingen? 

Heuvellandgemeenten. In de kern Vaals speelt echter problematiek die meer lijkt op die van stedelijke gebieden 
zoals Parkstad. Het is voor Vaals waardevol om op beide fronten de samenwerking op te zoeken en zo voor elke 
uitdaging de juiste oplossing te vinden. 

HDV 
 
Blz 38 
Alinea 2 

BsGW is een 
uitvoeringsorganisatie van 
gemeente Vaals. BsGW 
communiceert in één richting 
met inwoners via e-mail. Wat 
heeft, of gaat gemeente 
Vaals doen zodat inwoners 
ook via e-mail met BsGW 
kunnen communiceren 
(tweewegcommunicatie)? Dit 
is immers een vereiste 
voortvloeiende uit de 
Wmebv! 

Vermoedelijk zal de Wmebv per 1 juli 2024 inwerkingtreden. In de huidige setting kan de belastingplichtige via 
‘mijn BsGW’ zijn of haar vragen stellen. Het is inderdaad juist dat op deze e-mail niet rechtstreeks een ‘reply’ kan 
worden verstuurd. Binnen de BsGW zijn ze nog in overleg op welke wijze eventuele aanpassingen binnen het 
bestaande proces dienen te worden vormgegeven. Dit zal ruim voor 1 juli 2024 via de contractmanagers worden 
gecommuniceerd. 

HDV 
 
Blz 41 
Alinea 3 

Welke uitvoeringsorganisatie 
betreft dit? Xonar? Over 
welke inkoop jeugd gaat dit 
concreet? 

Deze kosten betreffen de inkoop, contractmanagement en facturatie van de gehele inkoop jeugdhulp zoals deze 
door de centrumgemeente Maastricht op basis van de centrumregeling inkoop jeugdhulp voor ons uitgevoerd 
wordt. Daarnaast betreft dit de kosten voor regionaal voorbereid beleid. De uitvoeringsorganisatie die dit uitvoert 
is team inkoop Zuid-Limburg dat in de gemeente Maastricht is ondergebracht. 

HDV 
 
Blz 41 
Alinea 3 

Waar wordt de genoemde 
€35.000 concreet aan 
besteedt? Wie is de 
ontvanger? Een externe 
partij? Kunt u met cijfers 
aantonen dat deze 
voorziening effectief is? Was 
deze voorziening er voor het 
NPO-tijdperk niet? Dan is de 
effectiviteit vast en zeker 
makkelijk in cijfers aan te 
tonen. 

De gelden worden besteed aan externe partijen voor het continueren van de genoemde voorzieningen. De 
voorzieningen hebben een effect op kansgelijkheid (doelstelling onderwijsachterstandenbeleid) en hebben 
daarnaast het effect dat zijn voorkomen dat gebruik moet worden gemaakt van zwaardere (duurdere) trajecten 
binnen de jeugdhulp en zijn dus in die zin effectief gebleken. 

HDV 
 
Blz 42 

Waarom worden de kosten 
(€50.000) nu niet gemaakt 
en straks wel? Of worden ze 
nu ook gemaakt en komen ze 

Het aantal vluchtelingen en daarmee statushouders neemt toe en daardoor ook de druk op de keten, maar ook op 
andere voorzieningen waarop statushouders een beroep kunnen doen. Vanwege de hogere instroom (en lagere 
uitstroom) nemen de kosten toe. 
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Alinea 1 
2e bolletje 

ten laste van een ander 
budget? Wat gaan we straks 
beter doen dan nu? Wat 
doen we nu niet goed? 

HDV 
 
Blz 42 
Alinea 1 
3e bolletje 

Graag een nadere uitleg 
over het tekort van een HALF 
MILJOEN (€508.000) inzake 
de opvang van Oekraïnse 
vluchtelingen! Wordt nu 
lokaal in plaats van 
nationaal belastinggeld 
ingezet om de Oekraïnse 
vluchtelingen te huisvesten 
in hotels? Hoe huisvesten 
andere gemeenten de 
vluchtelingen? Hoeveel geld 
krijgt gemeente Vaals per 
vluchteling per dag vanuit 
het Rijk? Wat zijn de 
overheadkosten vanuit de 
gemeente? 

We worden in 2024 als gevolg van de dalende rijksbijdrage inderdaad geconfronteerd met een last van € 
508.000, die binnen de autonome lokale middelen opgevangen moet worden. Vandaar de aanpak zoals het 
College die momenteel uitrolt. 
In 2024 wordt de rijksbijdrage verlaagd van € 83 naar € 38 per vluchteling per dag. 
Naast het financiële aspect is de nieuwe aanpak ook noodzakelijk om de druk op de ambtelijke organisatie 
enigszins beheersbaar te houden. Veel van de werkzaamheden worden immers verricht naast de reguliere taken. 
De overheadkosten worden inzichtelijk gemaakt en reiken wij voor de begrotingsvergadering aan. 

HDV 
 
Blz 42 
Alinea 1 
5e bolletje 

Welke organisaties 
ontvangen subsidie voor 
“vormings- en 
muziekonderwijs”? Hoeveel 
subsidie ontvingen zij en 
gaan zij ontvangen na de 
“indexatie” van €7000,-? 

De volgende organisaties worden genoemd in de subsidieverordening Vaals 2014 in deel b subsidiering specifiek 
welzijn: 
• Stichting muziekonderwijs Vaals is een samenwerking van de harmonieën in het kader van opleidingen 
jeugd. Hoofdstuk 14, Subsidie € 41.415,-   (begroot 35.000) 
• Stichting Kunstzinnige vorming zijn vrijwilligers die kunst en cultuureducatie op scholen vorm geven. 
Samen met leraren vanuit het onderwijs (van elke school een leerkracht) wordt het programma integraal 
opgepakt. Hoofdstuk 2, Subsidie € 15.185,64 (begroot 13.038) 
• IVN Vaals-Vijlen. Hoofdstuk 10, subsidie € 2.036,39 (ledencompensatie) 
• Zij-actief Vaals. Hoofdstuk 1, subsidie € 1.299,40 (ledencompensatie) 

HDV 
 
Blz 42 
Alinea 1 
6e bolletje 

Een specificatie van de 
hogere kosten door Yask van 
€61.000. Wat zijn ze meer 
gaan doen en was dat 
gevraagd door de 
gemeente? Heeft er een 
nieuwe aanbesteding 
plaatsgevonden? 

Dit is een indexatie van de kosten binnen de contractbepalingen. Er heeft geen nieuwe aanbesteding 
plaatsgevonden. Dit is het contract van 2014. In het antwoord aan de PvdA wordt de contractvoorwaarde 
bijgevoegd. 

HDV 
 
Blz 42 
Alinea 1 
7e bolletje 

Betreft het nu een 
inventarisatie of een analyse 
van de bestaande 
inventarisatie? 

De bestandsanalyse is uitgevoerd in 2016 en daardoor gedateerd. Het bestand wordt opnieuw geschouwd. Dit 
betekent dat opnieuw het exterieur van de betreffende panden bekeken en beoordeeld zal worden. Deze wordt 
extern uitgezet en daarvoor is een bedrag van 50.000 euro geraamd. 
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HDV 
 
Blz 42 
Alinea 1 
8e bolletje 

Is de eerder genoemde 
€240.000 een opbouw van 
deze €40.000 (2024-2030)? 
Of is dit – in deze alinea 
genoemde bedrag – een 
extra last? 

De totale kosten van €240.000 zijn geraamd over de periode 2024 t/m 2029.  
Dit betekent €40.000 per jaar. Hetgeen correspondeert met de genoemde  
€ 40.000 euro per jaar in paragraaf 3.2 ‘analyse begrotingsruimte’. 
 

HDV 
 
Blz 43 
Alinea 1 
1e bolletje 

Is er op dit punt wel of geen 
rekening gehouden met de 
kostenstijging ten aanzien 
van de fysieke aanpassingen 
die aan de Vijlenberg-
Mamelisserweg-
Hilleshagerweg worden 
uitgevoerd? Zo nee, waarom 
niet? 

De hogere kosten van € 40.000. betreft een kostenstijging van het groot  
onderhoud met 20,94% (ofwel € 40.000 ). Dit Onderhoudsbestek bevat niet de fysieke aanpassingen aan de 
Vijlenberg-Mamelisserweg-Hilleshagerweg. 
Deze fysieke aanpassing betreft een investering die u terug vindt op pagina 53 van de programma begroting 
halverwege het schema “investeringsprojecten programma wonen en verkeer” onder het kopje “ verkeersveilig-
/leefbaarheid Vijlen”, waarbij verwezen wordt naar het 
raadsvoorstel van december 2022. 

HDV 
 
Blz 43 
Alinea 1 
5e bolletje 

Een nadere toelichting 
waardoor er €35.000 nadeel 
ontstaat door het 
verschuiven van de 
uitvoering? Wie is nalatig 
geweest en heeft aldus dit 
enorme nadeel veroorzaakt? 

De uitvoering is door Corona weliswaar vertraagd maar de jaarlijkse uitgaven zijn ook achterwege gebleven. 
 
Ook voor de jaren na realisatie (2024) zijn er, boven het beschikbaar gestelde budget,  geen kosten te 
verwachten.  Een piek in 2024 wordt ‘gecompenseerd’ door de voordelen in de voorgaande jaren. Niemand is 
nalatig geweest, dit (Corona) was overmacht. 
 
 

HDV 
 
Blz 44 
Alinea 1 
1e bolletje 

Een toelichting op de €7.000 
inzake veilig wonen voor 
politieke ambtsdragers en 
waaraan dit besteedt gaat 
worden. 

Dit betreft een decentralisatie uitkering en wordt op basis van de Septembercirculaire vanaf 2023 aan de 
gemeenten ter beschikking gesteld. 
 
De veiligheid van decentrale bestuurders is een vereist voor het goed functioneren van het openbaar bestuur. Per 1 
oktober 2023 wordt de werkgeversverantwoordelijkheid voor hun veiligheid daarom geëxpliciteerd met een 
wijziging van de Regeling rechtspositie decentrale politieke ambtsdragers. Ten behoeve van een veilige woonplek 
krijgen decentrale bestuurders een beveiligingsadvies op maat aangeboden. Bij de advisering zal een breder 
pakket van preventieve maatregelen worden gehanteerd, waaronder fysieke, elektronische en digitale 
maatregelen. 
 
Gemeenten dienen op basis van de nieuwe regeling het beveiligingsadvies altijd over te nemen en de uitvoering 
van de veiligheidsmaatregelen te bekostigen. Vanuit het programma Weerbaar Bestuur wordt hier een 
tegemoetkoming van € 2,4 miljoen per jaar tegenover gesteld voor de periode 2023-2026 (vast bedrag per 
gemeente circa €7.000). 
het betreft een gelabelde uitkering die aan het beschreven doel besteed zal gaan worden. 

HDV 
 
Blz 44 
Alinea 1 
2e bolletje 

Hoe veroorzaakt een MJOP 
een structurele hogere last 
van €21.000 

De onderhoudskosten bestaan uit groot onderhoud en klein onderhoud. Het groot onderhoud wordt betaald uit de 
voorziening groot onderhoud gebouwen. 
 
Zoals in het Besluit Begroting en Verantwoording (BBV) is voorgeschreven moet de hoogte van de voorziening 
groot onderhoud zijn onderbouwd en voldoende zijn voor het dekken van het groot onderhoud. Vanwege de 
kostenstijgingen moest daarom de voorziening groot onderhoud gebouwen in de jaarrekening 2022 worden 
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verhoogd. Om aan de onderhoudsverplichting te kunnen voldoen moest daarnaast de structurele toevoeging aan 
de voorziening plaatsvinden. Dit is gebeurd in de voorjaarsnota 2023. 
 
De bijstelling van het klein onderhoud door prijsstijgingen moest nog worden bezien en volgt daardoor na die van 
het groot onderhoud waardoor nu de bijstelling van € 21.000. 

HDV 
 
Blz 45 
Alinea 3 
(Tabel) 

Welke maatregelen – ter 
hoogte van €50.000 – 
worden er jaarlijks genomen 
inzake de aanpak van 
overlast door toeristisch 
verkeer? Is er een plan? Zo 
ja, wat is dat plan? Zo nee, 
hoe kun je dan nu €50.000 
begroten? 

Eind 2023 ligt het plan verkeersdruk buitengebied ter besluitvorming voor. Op basis van de ervaringen in 2022 en 
2023 is deze inschatting gemaakt, vanzelfsprekend onder het voorbehoud van besluitvorming in de 
gemeenteraad. 

HDV 
 
Blz 45 
Alinea 3 
(Tabel) 

Hoe ziet de aanpak “Wonen 
– levensloopbestendig 
wonen” er uit? Waarom 
opgenomen in de begroting 
en waarom PM? 

In de visie op wonen c.q uitvoeringsprogramma zal ingegaan worden op ‘levensloopbestendig wonen’ en de 
mogelijkheden om onze eigen inwoners te stimuleren of te ondersteunen om door te stromen naar een woning die 
geschikt is voor langer thuis te wonen. 
De PM – post staat in de begroting opgenomen, omdat operationalisering financiële consequenties zal hebben, 
dat op een later moment in een raadsbesluit uitgewerkt zal worden. E.e.a. overeenkomstig de perspectiefnota 
2024. 

HDV 
 
Blz 45 
Alinea 3 
(Tabel) 

Welke investeringen 
verwacht gemeente Vaals 
vanaf 2026 te moeten gaan 
doen inzake de 
Grensovergang? 

Er is momenteel geen duidelijkheid over/zicht op concrete investeringen. Dat is van diverse factoren afhankelijk. 
De vraag is namelijk of derde-partijen, zoals bijvoorbeeld de eigenaar van Drieland, bereid is om mee te 
denken/werken. Afhankelijk daarvan zouden eventuele aanpassingen in infrastructuur overwogen kunnen worden 
(als voorbeeld). In deze meerjarenbegroting gaan we er van uit dat mochten er investeringen gedaan worden, dat 
dit niet eerder dan in 2026 zal zijn. 

HDV 
 
Blz 45 
Alinea 3 
(Tabel) 

Waarom is er nog steeds 
geen budget opgenomen 
inzake de fysieke 
maatregelen aangaande de 
Vijlenberg-Mamelisserweg-
Hilleshagerweg en de 
verkeersremmende 
maatregelen aan de 
Hilleshagerweg? 

De financiering van de fysieke maatregelen Vijlenberg-Mamelisserweg-Hilleshagerweg was onderdeel van het 
raadsbesluit van 12 december 2022. 
Voor wat betreft de verkeersremmende maatregelen Hilleshagerweg heeft het College reeds eerder aangegeven 
dat de meest geschikte maatregel voorgelegd zal worden, zodra de participatie afgerond is. 

HDV 
 
Blz 45 
Alinea 3 
(Tabel) 

Waardoor vindt er een 
verhoging van de 
bijstandsnorm a €20.000 per 
jaar plaats? 

De verhoging is opgenomen in de perspectiefnota. 
 
De 120%-norm is ontleend aan het Nibud. Pas boven de 120% is het mogelijk om op eigen (financiële) kracht een 
bestaan op te bouwen. 
 
Door de bijstandsnorm van 110% naar 120% te verhogen, kunnen mensen die werken en net boven de 110%-grens 
uitkomen, toch gebruik maken van de regelingen. Hierdoor wordt de balans ten opzichte uitkeringsgerechtigden 
verbeterd. 
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HDV 
 
Blz 45 
Alinea 3 
(Tabel) 

Waarin zitten de kosten a 
€20.000 inzake de zomer- en 
winterkledingpakketten? 

De kosten zitten in de kledingpakketten die € 70 per stuk kosten. Dit betreft effectief het verstrekken van winter- 
en zomerkledingpakketten en de daarbij komende uitvoeringskosten 

HDV 
 
Blz 45 
Alinea 3 
(Tabel) 

Waarom staat het 
cameravolgsysteem nog 
steeds in de begroting? 

Het onderzoek naar de introductie van een camera-volgsysteem was een wens van uw raad. Het college wilde zich 
niet aanmatigen dit zomaar uit de begroting te laten. 

HDV 
 
Blz 45 
Alinea 3 
(Tabel) 

Welke rol heeft de Wet goed 
verhuurderschap en op 
welke huurders van 
gemeente Vaals heeft dit 
betrekking? 

De wet is een landelijke basisnorm voor goed verhuurderschap in de vorm van algemene regels. Deze norm ziet toe 
op het gedrag dat van goede verhuurders en verhuurbemiddelaars verwacht mag worden in relatie tot 
woningzoekenden en huurders.  
 
De algemene regels zijn van toepassing op het gehele verhuurproces en op zowel de reguliere verhuur van 
woonruimte als de verhuur van verblijfsruimte aan arbeidsmigranten. 
 
Bij het door het college van burgemeester en wethouders in te stellen meldpunt (vanaf 1 januari 2024) kunnen 
huurders (inclusief arbeidsmigranten), woningzoekenden, omwonenden en anderen terecht met signalen en 
klachten over ongewenst gedrag van verhuurders of verhuurbemiddelaars.  
 
Verder biedt de gemeente via het meldpunt hulp in concrete situaties en worden woningzoekenden zo nodig 
doorverwezen naar andere bevoegde instanties zoals de Huurcommissie, de klachtencommissie van de 
woningcorporatie of een juridisch loket of rechtswinkel. 

HDV 
 
Blz 46 
Alinea 6 

U schrijft dat de volledige 
reserves- en 
voorzieningenportefeuille 
van begin 2024 naar eind 
2027 (=4 jaar) stijgt met 
€1.087.520? Kunt u dit nader 
toelichten? Betreft dit het 
rekenkundig resultaat van de 
daar onderstaande 
toevoegingen en 
onttrekkingen? 

Dit betreft inderdaad het rekenkundig resultaat van alle toevoegingen en onttrekkingen in het totale reserves- en 
voorzieningenportefeuille voor de jaren 2024 t/m 2027. 
 
Stand begin 2024: € 11.800.503 
 
Stad eind 2027: € 12.888.023 
 
Verschil: € 1.087.520 
 
In de programmabegroting (pagina 46) worden de mutaties die tot dit bedrag leiden verder toegelicht. 

HDV 
 
Blz 49 
Alinea 11 
(Sport) 

De beweegmakelaar-
activiteiten worden binnen 
de eigen formatie belegd. 
Wiens eigen formatie? Die 
van Yask of de gemeente? 
Indien deze bij Yask worden 
verlegd, verdwijnen deze 

De beweegmakelaar vormt onderdeel van de eigen formatie van de gemeente. 
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salarislasten dan bij de 
gemeente? 

HDV 
 
Blz 51 
Alinea 3 

Welke inzet van het 
Ontwikkelfonds gaat 
plaatsvinden inzake het 
thema “Woningbouw”? 

Hier is het jaarlijkse werkbudget Ontwikkelfonds verantwoord. Dit werkbudget wordt voor diverse projecten 
ingezet. Concreet in deze begroting is genoemd het project Aan de Noot en de opstart van de uitvoering van het 
plan Stadsrevisie/Huisman, geen concrete uitgaven vooralsnog op het gebied van Woningbouw sec. 

HDV 
 
Blz 52 
Alinea 5 

Welke extra taken gaat de 
RUD uitvoeren inzake de 
Omgevingswet? Beleggen 
alle deelnemende gemeenten 
binnen de GR deze extra 
taken bij de RUD? Kunnen 
deze taken ook door de 
gemeente zelf worden 
uitgevoerd? 

In het kader van de Omgevingswet zijn de bodemtaken aan de wettelijke taken van de RUD toegevoegd. 
Tevens is het aantal categorieën inrichtingen dat valt onder de basistaken uitgebreid. 
Elke taak, niet behorende tot de wettelijke basistaken, kan door de gemeente zelf uitgevoerd worden. 

HDV 
 
Blz 55 
Alinea 1 
(Tabel) 

Toelichting op de 
salariskostenstijging van 
€500.000 binnen “Bestuur” 
ten gunste van de 
“strategen”. Waaronder 
vallen zij binnen het 
functiehuis en waaronder 
vallen zij binnen het 
organogram (blz 61). M.a.w. 
waarom vallen hun 
salariskosten onder 
“bestuur”? Vallen hun 
salarissen nu wel of niet 
onder de in de eerste tabel 
(blz 62) aangegeven post 
bestuur? 

Het begrotingsthema ‘Bestuur’ kent een aantal producten, zoals ‘gemeenteraad’, ‘college van B&W’, ‘juridische 
advisering college’ maar ook ‘strategische ontwikkeling’. In dit kader zijn de salarislasten van de nieuwe 
strategische functionarissen toegerekend aan dit product. Functioneel vallen zij onder de directe aansturing van 
de directie en horen zij thuis in het onderdeel ‘Stafdiensten’. Waar nu staat ‘projecten’ zou eigenlijk ‘strategie en 
projecten’ moeten staan. We zullen dit aanpassen. Ze vallen niet onder de salarislasten van het bestuur, zoals 
weergegeven op blz. 62 (maar onder de ambtelijke organisatie). In de 2e tabel op blz. 62 staat de formatie onder 
‘Staf en Veiligheid’. 

HDV 
 
Blz 55 
Alinea 1 
(Tabel) 

Een nadere toelichting op de 
lasten inzake 
“Samenwerking” 
(middengebied). 

Al enige jaren ramen wij een bijdrage van € 30.000 voor regionale samenwerking. In de toelichting staat 
aangegeven dat het hier om het Middengebied gaat. Daar zijn ook in de afgelopen jaren (zij het in beperkte mate 
bijdragen geleverd, bv. voor het nog lopende onderzoek Transitie Landbouw). Hier dienen echter ook eventuele 
financiële bijdragen voor andere samenwerkingsverbanden/-projecten uit te worden gefinancierd, bv. voor Lijn 
50-projecten. Daar liggen echter momenteel geen concrete verplichtingen. 

HDV 
 
Blz 62 
Alinea 9 

Welk risico-management 
past gemeente Vaals toe op 
de zogenoemde “eenmans-
functies”? 

Het college heeft veel vertrouwen in de ambtenaren en realiseert zich dat eenmansfuncties wellicht wat meer 
risico’s meebrengen dan functies die door meerdere mensen worden uitgevoerd. 
Het hebben van eenmansfuncties is echter een gegeven voor een organisatie van onze omvang.  
Door (werk)overleg, afstemming, beoordeling, begeleiding en (interne) controle denkt het college voldoende ‘in 
control’ te zijn; ook voor de eenmansfuncties. 

HDV 
 

Waar staat de interne 
medewerker interne controle 

De interne controlefunctie is al vele jaren onderdeel van de sector bedrijfsvoering. 
Bij deze interne controlefunctie zijn meerdere medewerkers betrokken; ook de medewerker interne controle die als 
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Blz 63 
Alinea 1 

in het organisatie 
organogram? Valt hij onder 
het bestuur of onder een 
(ambtelijk) MT-lid? 

voornaamste taak het uitvoeren van IC-werkzaamheden heeft. 
De aansturing van deze medewerker vindt ambtelijk plaats door een MT lid.  
 
Overigens is de onafhankelijkheid van de interne controlefunctie van belang voor de externe accountant die in 
opdracht van de gemeenteraad functioneert en gebruik maakt de werkzaamheden die door de ‘interne 
controlefunctie’ worden uitgevoerd. 
Voor uw accountant is deze onafhankelijkheid nog nooit een probleem geweest.  

HDV 
 
Blz 63 
Alinea 5 

Op 20 juni 2023 heeft het 
College van B&W het besluit 
genomen om het functieboek 
en de functiematrix HR21 
definitief vast te stellen. 
Daarmee is ook het Fuwa-
traject afgesloten. Welke 
financiële impact heeft dit 
besluit van het College van 
B&W? Is dit besproken met 
een door de raad ingestelde 
commissie? Zo ja, wat was 
de conclusie van die 
commissie? Zo nee, waarom 
heeft het College van B&W 
dit voornemen niet gedeeld 
met de raad (en met name 
de mogelijke financiële 
gevolgen daarvan)? 

In de begroting 2022 is besloten tot het actualiseren van het zogenaamde functieboek, omdat het op dat moment 
geldende systeem (RATO) al dateerde uit 2009 en verouderd was (diverse nieuwe taken, functies flink veranderd 
etc.). Besloten is om aan te sluiten bij het landelijk meest gebruikte systeem, te weten HR21. Er is m.i.v. 2022 een 
stelpost van € 100.000 opgenomen voor een toename van salariskosten vanwege deze actualisatie. Nu het traject 
onlangs is afgerond, zijn ook de uiteindelijke financiële consequenties zichtbaar. Daarbij blijkt dat het structurele 
effect uitkomt op ca. € 110.000, dus voor het overgrote deel wordt afgedekt door de reeds eerder opgenomen 
stelpost.  
Er is door de raad geen commissie ingesteld, hetgeen ook niet gebruikelijk is.   

HDV 
 
Blz 63 
Alinea 7 

Het College van B&W heeft 
de secundaire 
arbeidsvoorwaarden 
aangepast met meerjarige 
financiële consequenties 
voor de gemeente. Is de raad 
daarover vooraf 
geïnformeerd? Al dan niet via 
een daarvoor ingestelde 
commissie? Ditzelfde geldt 
voor de RI&E en het PMO, 
aangezien dit keuzes zijn of 
waarbinnen keuzes gemaakt 
zijn. 

In de begroting 2023 is een structureel budget van € 250.000 opgenomen voor een ‘marktconform secundair 
beloningsbeleid’. Denk daarbij ook aan een beter bindingsbeleid. Dat moet echter nog concreet worden 
uitgewerkt. Overigens betreffen dat soort zaken wel uitvoering, net als het (verplicht) uitvoeren van een Risico-
inventarisatie en -evaluatie op arbo-technische zaken (RI&E) en een periodiek medisch onderzoek voor 
medewerkers (PMO, is facultatief). Dat soort uitvoeringszaken zijn des colleges (binnen de door de raad 
gevoteerde budgetten). 

HDV 
 
Blz 65 

Worden inmiddels ook de 
termijnen (contractbeheer) 
bewaakt en wordt er tijdig 

Dit contractbeheer is als verantwoordelijkheid toebedeeld aan de budgethouders. 
Uw vraagt verwijst naar een passage over het contractbeheer bij I&A. Hier vindt een adequate bewaking van 
termijnen plaats. 
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Alinea 3 actie ondernomen wanneer 
termijnen dreigen te 
verlopen? 

HDV 
 
Blz 68 
Alinea 1 
(Tabel) 

Waarom wordt de APPA niet 
standaard (automatisch) en 
geheel in een voorziening 
geplaatst? Hoe groot is het 
risico dat alle wethouders 
ineens moeten opstappen en 
wat zou de financiële impact 
voor de gemeente zijn, 
wanneer zij allen hun APPA 
willen kapitaliseren cq 
overhevelen naar een 
regulier pensioenfonds? 

We hebben een voorziening “Uitkeringen voormalige wethouders” t.h.v. € 184.000. Dit bedrag (wachtgelden) is 
berekend over de afgelopen 3 raadsperiodes (zijnde € 184.000) toe te voegen aan deze voorziening ten laste van 
de algemene reserve. 
 
Daarnaast is bij APG een actuariële berekening aangevraagd (naar aanleiding van een opmerking van RSM in het 
accountantsrapport) met betrekking tot pensioensaanspraken gewezen wethouders. Verwachting is dat we de 
berekening in de loop van November ontvangen. Het is de bedoeling om op basis van de berekening een 
voorziening te vormen (ten laste van de algemene reserve). Vooralsnog is de financiële impact nog niet bekend. Als 
de voorziening is gevormd zal deze post in de paragraaf Weerstandsvermogen & Risicobeheersing komen te 
vervallen. 
 
Risico, dat alle wethouders ineens moeten opstappen is beperkt. Echter aangezien de gemeente tot nu toe nog 
geen voorziening voor pensioenen heeft, is het risico op 50% ingesteld dat lasten ontstaan in de exploitatie voor 
kapitaliseren c.q. overhevelen naar een regulier pensioenfonds (zoals bijvoorbeeld in 2022 t.h.v. ongeveer  
€ 100.000). 

HDV 
 
Blz 69 
Alinea 2, 3 en 4 

In hoeverre is bij 100% nog 
sprake van een risico en niet 
van te begrote last die 
opgenomen dient te worden 
in de begroting? 

Er is sprake van een risico omdat niet precies bekend is of het gebeuren zich voordoet, wanneer en hoe hoog de 
exacte last wordt. Bijvoorbeeld het huisvesten van statushouders is een wettelijke taak voor de gemeente, echter is 
niet bekend hoeveel statushouders de gemeente komend jaar moet huisvesten – onzekerheid ook in verband met 
verkiezingen en daaruit mogelijk voortvloeiend nieuw beleid. 

HDV 
 
Blz 70 
Alinea 3, 5, 6 en 8 

Zie vorige vraag Zie antwoord vorige vraag. 

HDV 
 
Blz 75 
Alinea 4 
(Tabel) 

Er wordt verwezen naar 
heffingsgrondslagen die 
middels een verordening (11 
december 2023) zijn 
vastgesteld. Kunt u deze 
stukken al aan de raad laten 
toekomen? 

Deze stukken worden in de raadscyclus voor december aan de raad aangeboden. Deze zijn nu nog in 
voorbereiding. 

HDV 
 
Blz 76 
Alinea 1 

Er wordt gerept aan een 
stortvloed aan WOZ-
bezwaren. Daaruit kan de 
conclusie getrokken worden 
dat de WOZ-taxatie onder 
de maat is, of niet voldoet 
aan beleefwereld (waar 
gemeente Vaals de mond 
van vol heeft). Wat gaat 

Landelijk is sprake van een stortvloed aan WOZ-bezwaren. Een belangrijke reden is dat de no-cure-no-pay 
bedrijven de burger goed heeft bereikt met haar reclame offensief. Tegelijkertijd is mede door de toeslagenaffaire 
het algemeen vertrouwen in de lokale overheid laag.  Deze factoren bij elkaar genomen hebben ervoor gezorgd 
dat het aantal WOZ bezwaren significant is toegenomen. Tot slot kan nog worden aangeven dat  ook de 
vereenvoudiging van het indienen van een bezwaar via de omgeving Mijn BsGW het voor de belastingplichtige ook 
makkelijker maakt om een bezwaarschrift in te dienen. 
 
De conclusie dat de WOZ taxatie onder de maat is onderschrijven wij op dit moment niet. Immers het tot op heden 
toegekende percentages qua toekenningen (53,9%) ligt nog onder het niveau van het heffingsjaar 2022 (75,3%) 
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gemeente Vaals (binnen 
BsGW) doen, om dit 
overheidsfalen te corrigeren? 

(Urap 3e kwartaal). Ook de onafhankelijke toezichthouder de waarderingskamer heeft geen (negatieve) signalen 
afgegeven. 
 
 
Om het aantal bezwaren terug te dringen heeft BsGW een actieplan opgesteld  wat al enkele jaren wordt 
gehanteerd en wordt aangevuld. Het gaat dan onder meer om de volgende acties: 
 
Verbetering leesbaarheid en lay-out aanslagbiljet; 
Jaarlijks vindt voor het versturen van de WOZ aanslagen een mediacampagne plaats; 
Prominente aandacht op de website BsGW (extra kader en toegevoegde informatie over WOZ-waarde en 
waardebepaling) 
Etc. 
Per 2024 (staat op de planning) dat een WOZ calculator wordt ontwikkeld zodat inzichtelijk wordt gemaakt wat 
een bezwaar oplevert voor een belanghebbende/belastingplichtige. 
 
Al deze acties moeten tot gevolg hebben dat het aantal WOZ-bezwaren zullen gaan afnemen. Tevens is de 
verwachting dat door vernieuwde wetgeving ook de proceskosten voor de no-cure-no-pay worden 
teruggedrongen en dat zal ook een positief effect hebben op het aantal WOZ-bezwaren. Vermoedelijk zal per 1 
januari 2024 deze vernieuwde wetgeving van toepassing zijn. 

HDV 
 
Blz 76 
Alinea 2 

Bent u het met mij eens dat u 
niet kunt en mag beweren 
dat het hoge aantal WOZ-
bezwaren niet te verwijten is 
aan de no cure no(g) pay 
bureaus” zonder dat u 
daarvoor objectieve feiten 
aanlevert? 

Het college is van mening dat het aantal bezwaren te maken heeft met de kans van slagen van een bezwaar. 
Daarom is het goed dat de BsGW aan de slag gaat met een actieplan om het aantal bezwaren terug te dringen. 
Daarnaast denkt het college wel degelijk dat de genoemde bureaus hier van invloed op zijn. Dit ziet de wetgever 
overigens ook zo vandaar de nieuwe wetgeving die in aantocht is. 

HDV 
 
Blz 76 
Alinea 2 

Hebben de hogere 
proceskosten ermee te 
maken dat de bezwaren 
vaker worden toegekend (en 
BsGW ic Vaals) dus fouten 
bij de taxatie heeft gemaakt? 

Zie ook het antwoord op de vraag hiervoor. De uitkering van de hogere proceskosten hebben met name te maken 
met de grote hoeveelheid bezwaren. In haar totaliteit gaat het om +/- 62.000 bezwaren binnen BsGW. Vorig jaar 
betrof het ongeveer 22.000 bezwaren. Ook al is het percentage qua toekenning van het aantal bezwaren tot op 
heden lager dan heeft het nog steeds tot gevolg dat de proceskosten naar rato toenemen.  Elke (geringe) wijziging 
heeft tot gevolg dat de uitkering van proceskosten aan de orde is wanneer de belanghebbend wordt bijgestaan 
door partij die beroepsmatig rechtsbijstand verleend. Dit is helaas ook een landelijke trend. 

HDV 
 
Blz 76 
Alinea 2 

Is het College van B&W van 
mening dat het bestuur en 
de organisatie BsGW in 
control is en aldus naar 
behoren functioneert? 

Het college ziet geen reden om aan te nemen dat het bestuur en de organisatie BsGW niet in control is en niet 
naar behoren functioneert. 
 
Verbetering is altijd mogelijk en daar zet de BsGW ook op in. In de RIA heeft de BsGW hier ook aandacht aan 
besteed. Denk hierbij ook aan het actieplan om het aantal bezwaren terug te dringen. 

HDV 
 
Blz 76 
Alinea 8 
(Tabel) 

Kunt u de tabel (qua 
kolommen) aanvullen met de 
(verwachte) geïnde 
bedragen over 2023 en de 

We vullen de tabel daar waar mogelijk aan. 
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verwachte te innen bedragen 
in 2024? 

HDV 
 
Blz 78 
Alinea 1 
(1e Tabel) 

Er wordt aangegeven dat 
een extra container GFT een 
heffing van €11,35 behelst. 
Eerder heeft de raad hierover 
een besluit genomen. Klopt 
het dat dit niet de 1e extra, 
maar de 2e extra GFT-
container behelst? M.a.w. 
gaat dit over GFT-container 
3 en verder?! 

Het is inderdaad juist dat het gaat om de 3e container en verder. 

HDV 
 
Blz 79 
Alinea 4 

Kunt u de post afvalwater 
nader specificeren en 
aangeven welke bedragen 
en werkzaamheden daarmee 
gemoeid zijn? In hoeverre 
heeft dit overlap met de 
zuiveringskosten die het 
Waterschap cq 
Waterschapsbedrijf maakt? 

Op het product C02.6 (riolering en pompgemalen) zijn de volgende begrotingsbedragen per 2024 opgenomen: 
 
Werkzaamheden Huisaansluitingen € 25.000 (43800500) 
Werkzaamheden door derden € 80.960 (43800450) 
Doorspuiten, overstorttellers en correctief onderhoud € 85.000,- (43801000) 
 
De werkzaamheden betreffen de volgende: 
Rioolreiniging en ontstoppingen, rioolonderhoud tot aan erfgrens, rioolinspecties tbv het op orde brengen van 
data gekoppeld aan een aanbesteding, verwerken van data, inmeten rioolputten, freeswerkzaamheden zoals het 
verwijderen van boomwortels,  calamiteiten .  
 
  
 
Tevens is de volgende begrotingspost opgenomen per 2024: 
 
Onderhoud pompgemalen € 85.000,- (43801020) 
 
De werkzaamheden betreffen de volgende: 
Reinigen gemalen, telemetrie en abonnement gemaaltjes, reinigen van persleidingen, onderhoudswerkzaamheden 
en storingen.  
 
 
Deze taken staan niet in verbinding met het Waterschap en behoren tot ons eigen grondgebied. In zoverre is geen 
sprake van een ‘dubbeling’ met de zuiveringstaken van het waterschap. 

HDV 
 
Blz 81 
Alinea 1 
(Tabel) 

Klopt het dat een afvalzak 
substantieel goedkoper is 
dan een container per liter 
afval? Zijn deze tarieven 
binnen Rd4 allemaal (nog 
steeds) hetzelfde? 

  
Het aanbieden per afvalzak is niet substantieel goedkoper dan per minicontainer. In een minicontainer van 240 
liter passen rekentechnisch 4 afvalzakken van 60 liter. Echter door het kunnen aandrukken en comprimeren van 
afval in een minicontainer blijken in de praktijk 5 á 6 afvalzakken in een 240 liter minicontainer te passen. Afval 
aandrukken in een zak lukt niet. De zak is daar niet tegen bestand en scheurt. Onderstaande kostenbeschrijving 
wijst uit dat het aanbieden per minicontainer en per afvalzak vergelijkbaar zijn. 
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Aanbieden van een 240 liter restafvalcontainer kost in 2023 per keer € 8,75. 
 
Aanbieden van 5 afvalzakken van 60 liter kost in 2023 € 8, 6 zakken € 9,60. 
 
Verder kan worden aangegeven dat de tarieven voor zover bekend iets afwijkend zijn per 2024. Het bedrag zal 
liggen tussen de € 1,60 en € 2,55 per afvalzak. Gemeente Vaals zal per 2024 een tarief hanteren van € 1,80. 

HDV 
 
Blz 83 
Alinea 2 
(Tabel) 

Kunt u de tabel (middels een 
kolom) aanvullen met de 
(verwachtte) geïnde 
bedragen van 2023 en te 
verwachten bedragen in 
2024 in euro’s? 

We vullen de tabel daar waar mogelijk aan. 

HDV 
 
Blz 104 
Alinea 7 

Waarom volhardt het 
College van B&W inzake de 
grondprijs van €1.000.000, 
terwijl uit de begrotingstekst 
op te maken valt dat dit niet 
realistisch is? 

Een afwaardering van de boekwaarde van het Hekkert-terrein zou inderdaad overwogen kunnen worden. Echter 
omdat we de verdere ontwikkeling van dit terrein willen betrekken in het licht van de te ontwikkelen Gebiedsvisie 
Selzerbeek en er dus nog geen concrete richting van ontwikkeling is uitgesproken, wacht het college nog met 
afwaardering.   

HDV 
 
Blz 106 
Alinea 2 

Graag een specificatie van 
de reeds gemaakte en nog 
komende kosten inzake de 
gebiedsontwikkeling 
Selzerbeek. Welk plan heeft 
het College van B&W en 
waar worden de geraamde 
€83.000 en in 2024 €70.000 
aan uitgegeven? 

Conform raadsbesluit van 10.07.2023 werkt het college aan een Gebiedsvisie Selzerbeek. Dit naar aanleiding van 
hetgeen eerder o.a. in een raadsinformatie-sessie is gepresenteerd. In de aanloop heeft bureau Coenen-Saettele 
een eerste aanzet/indruk gegeven voor een dergelijke/mogelijke gebiedsvisie. Kosten van dat 
voorbereidingstraject waren € 27.000. Daarbij is ook aangegeven dat bij het samenstellen van een gebiedsvisie 
allerlei onderzoeken moeten plaatsvinden in de vorm van zogenaamde quick-scans op diverse gebieden, zoals o.a. 
stikstof, natuur & landschap, waterproblematiek, verkeer/mobiliteit etc. Voor het uitvoeren van dergelijke 
onderzoeken zijn externe expertise-bureaus nodig. De kosten die met deze onderzoeken gemoeid zijn ramen we op 
€ 55.000 voor 2023 en € 70.000 voor 2024. 

HDV 
 
Blz 114 

Waar staan de salarislasten 
van de strategen, die onder 
bestuur (0.1.1.1) vallen? 

Zie het eerdere antwoord over deze salarislasten. 

HDV 
 
Blz 115 

Wat behelzen de 
salarislasten 
Crisisbeheersing en 
brandweer? 

Dit betreft de toebedeling van een deel van de salarislasten van de beleidsadviseur AOV/Veiligheid” binnen dit 
taakveld. 
 
 

HDV 
 
Blz 121 

Klopt het dat in Vaals (2020) 
meer mensen (55,7%) lid zijn 
van een vereniging dan in 
Nederland (49,2%)? Hoe 
verhouden deze getallen zich 
tot de onlangs gevoerde 
discussie tussen College van 
B&W en de Raad? 

Het klopt dat uit cijfers van 2020 blijkt dat in Vaals minder mensen wekelijks sporten (55,7%) dan in de rest van 
Nederland (49,2). De conclusie die hieruit kan worden getrokken is dat in Vaals minder wordt gesport dan in 
Nederland. Naar de mening van het College zegt dit niet per definitie iets over het aantal mensen dat in Vaals lid is 
van een vereniging. Een inwoner kan immers ook lid zijn van een vereniging die zich niet richt op sport. 
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HDV 
 
Blz 121 

Hoe verhouden de bedragen 
van een 
éénpersoonshuishouden 
(€1005) en 
meerpersoonshuishouden 
(€1083) uit déze tabel zich, 
met de genoemde bedragen 
van de tabellen op pagina 
82? 

In de tabel zoals opgenomen op pagina 82 gaat het om een optelsom van OZB-Woning (grondslag € 287.844), 
riool eigendom en verbruik van 40m3 en afval vast tarief +6 ledigingen voor wat betreft het 
eenpersoonshuishouden. Dit betreft een bedrag van € 978,00. Belangrijk is om aan te geven dat de gegevens van 
de gemeente Vaals betrekking hebben op het belastingjaar 2024. Deze cijfers zijn van andere gemeenten nog niet 
bekend en hebben betrekking op 2023. 
 
In de tabel zoals opgenomen op pagina 82 gaat het om een optelsom van OZB-W (grondslag € 287.844), riool 
eigendom en verbruik van 130m3 en afval vast tarief +12 ledigingen voor wat betreft het 
meerpersoonshuishouden. Dit betreft een bedrag van € 1.094,00. Belangrijk is om aan te geven dat de gegevens 
van de gemeente Vaals betrekking hebben op het belastingjaar 2024. Deze cijfers zijn van andere gemeenten nog 
niet bekend en hebben betrekking op 2023. 
 
Voor wat betreft de bijlage zoals opgenomen op pagina 121 wordt uitgegaan van een grondslag van € 323.300 
qua WOZ-waarde. Deze WOZ waarde heeft ook een doorwerking op het deel rioolheffing en komt uit op € 241,00 
(eenpersoonshuishouden) en € 268,00 (meerpersoonshuishouden). Voor het deel afvalstoffenheffing komt het 
bedrag uit op € 356,00 voor een eenpersoonshuishouden en € 407,00 voor een meerpersoonshuishouden. Een en 
ander op basis van de tarieven per 2023. 
 
Samengevat worden de verschillen met name verklaard door de afwijkende grondslag voor de OZB- Woning wat 
deels ook haar doorwerking heeft voor het deel rioolheffing. 

HDV 
 
Blz 124 

Welke verwachting heeft het 
College van B&W ten 
aanzien van toekomstige 
onttrekkingen uit de reserves 
I-deel WWB en Re-
integratie? 

Op dit moment zijn er geen concrete aanleidingen om hoge onttrekkingen aan de reserves voor wat betreft deze 
onderdelen te verwachten. 

HDV Houdt gemeente Vaals 
middels haar inkoopbeleid 
rekening met de inclusieve 
samenleving? Hoe borgt 
gemeente Vaals dat 
aanbestedende partijen 
bijvoorbeeld niet 
discrimineren 
(afkomst/geaardheid) 
binnen hun eigen 
organisatie? Welke eisen 
stelt gemeente Vaals aan de 
PPP (People-Planet-Profit) 
van aanbestedende partijen? 

De gemeenteraad heeft op 4 juli 2022 het inkoopbeleid gemeente Vaals 2022-2026 vastgesteld. In dit door de 
raad vastgestelde beleid is beschreven hoe de gemeente omgaat met de door u gestelde zaken.  
Een aantal passages uit dit beleid ter ondersteuning: 
 
2.2 Missie en visie Inkoop 
De missie: 
De gemeente Vaals is er voor haar inwoners en kenmerkt zich door een open en transparante cultuur. De 
gemeente denkt niet voor, maar werkt door middel van co-creatie samen met haar inwoners. De gemeente is 
dichtbij, betrokken en staat letterlijk midden in de samenleving. De gemeente Vaals is een vernieuwende en 
externe gerichte organisatie! 
 
De visie: 
 
De in- en externe ontwikkelingen maken duidelijk dat wij ons moeten blijven ontwikkelen naar een ‘adaptieve’ 
organisatie die zich (bestuurlijk en organisatorisch) snel, intelligent en flexibel weet aan te passen aan 
voortdurend wijzigende opgaven en omstandigheden. 
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Naast de hoofddoelstelling zijn er nog een aantal subdoelen: 
 
-Het bieden van gelijke kansen aan aanbieders van werken, leveringen en diensten om mee te dingen naar 
opdrachten; 
 
Algemene beginselen inkoop 
 
Gemeente Vaals streeft de volgende algemene beginselen na bij al haar inkopen: 
 
-Gelijke behandeling: Gelijke omstandigheden; inschrijvers mogen niet verschillend worden behandeld, tenzij dat 
verschil objectief gerechtvaardigd is. 
-Non-discriminatie: Discriminatie op grond van nationaliteit mag niet. Ook verkapte of indirecte discriminatie is 
verboden. 
 
De gemeente Vaals heeft als organisatie een voorbeeldrol om bij inkoop rekening te houden met de factor 
duurzaamheid. De gemeente kiest daarom voor Maatschappelijk verantwoord inkopen (MVI). Maatschappelijk 
Verantwoord Inkopen betekent dat de Gemeente de effecten op people, planet en profit meeneemt bij inkopen. 
Hiermee kunnen maatschappelijke doelen worden gerealiseerd. 
 
 
 
De gemeente Vaals heeft als opdrachtgever en inkoper een voorbeeldfunctie in het maatschappelijk verkeer. 
Daarnaast heeft de gemeente Vaals invloed op ondernemers om wenselijke maatschappelijke veranderingen 
teweeg te brengen. Door vooruitstrevende eisen te stellen wil zij een duurzaam beleid en innovatie door 
ondernemers stimuleren. De gemeente Vaals vergroot de impact van Maatschappelijk Verantwoord Inkopen door 
haar opdrachtgeverschap en de inkooporganisatie intern goed op elkaar af te stemmen. 
 
 

HDV Wat is de status van de 
sloop van het Hopschet-
gebouw? 

Bij diverse sloopbedrijven zijn offertes opgevraagd. Zodra deze binnen zijn worden ze beoordeeld en wordt een 
keuze gemaakt. Samen met de gekozen aannemer zal een planning opgesteld worden. We gaan er van uit dat 
sloop nog dit jaar zal plaatsvinden. 

HDV Wat is de status van de 
verkoop van ’t Vereinshoes? 

De verkoop zal op niet al te lange termijn worden voorbereid. Dat houdt in dat het college de criteria moet bepalen 
(oa. prijs, maar ook gewenste ontwikkelingsrichting) om vervolgens de verkoop openbaar te zetten. 

PvdA 
 
Blz 5 
Aanbieding 
begroting 2024 

Vindt het College dat we met 
de voorliggende begroting 
gehandeld hebben conform 
begrotingsadvies van de 
VNG? 

Het college heeft geprobeerd een begroting te presenteren die zo realistisch mogelijk is.  
Het presenteren van een realistische begroting sluit aan bij het advies van de VNG. 

PvdA 
 
Blz 16 
Algemeen 

1. Wat zijn volgens het 
College de oorzaken 
van het verloop van 
het personeel ?  

Het college ziet de overspannen arbeidsmarkt als voornaamste oorzaak voor het verloop in personeel dat ook de 
gemeente Vaals treft.  
Op individueel niveau zijn de redenen voor een vertrek divers: grotere gemeente, een baan in een andere sector, 
hoger salaris, de hectiek of inhoud van de functie, etc. 
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2. Welke inspanningen 
gaat het College 
verrichten om dit 
verloop een halt toe 
te roepen? 

 
Zolang de arbeidsmarkt overspannen is zal een halt toeroepen lastig zijn. Wel zal in samenspraak met het 
personeel onderzocht worden wat het personeel aan Vaals bindt en wat het boeiend aan Vaals vindt. Door hier 
nadrukkelijker op in te zetten hopen we het verloop te beperken.  
Daarnaast zal blijvend getracht worden mensen meer het werk te laten doen waar ze goed in zijn en dat ze graag 
doen, waar ze talenten voor hebben.  
Dit draagt naar de mening van het college ook bij aan het binden en boeien van personeel. 

PvdA 
 
Blz 16 
Meer- 
jarige ambitie 

Voor WMO zien wij geen 
verhoging van de posten 
(C01.49) voor de komende 
jaren. Sterker nog, t.o.v. 
2022 is in 2023 zelfs een 
daling van ca 10% te 
constateren (welke gelijk 
begroot blijft tot 2027).  

1. Op welke wijze c.q. 
met welke (andere) 
middelen gaat het 
College de ambitie 
om meer in te zetten 
op preventie 
waarmaken? 

Het Wmo budget betreft uitgaven aan individuele maatwerkvoorzieningen (indicaties). Preventie valt onder 
andere onder de posten Innovatie en preventiemaatregelen (jeugd) en Preventieve gezondheidszorg.   

PvdA 
 
Blz 16 
WijVaals 

De zin: Hierbij gaat het om 
kring vergroten etc., staat 
dubbel achter elkaar in de 
tekst 

We kijken het na en passen het aan. 

PvdA 
 
Blz 16 
WijVaals 

Laatste gedachtestreepje:  
1. Is het gememoreerde 

dashboard 
inzichtelijk voor ons?  

2. Graag ontvangen wij 
het Dashboard dat 
de opbrengst van de 
werkwijze WIJ Vaals 
meetbaar maakt. 

Het dashboard is momenteel niet inzichtelijk voor de Raad. Uit het dashboard (data) volgen met name trends 
waarop kan worden geanticipeerd bij de uitvoering. 

PvdA 
 
Blz 17 
Laaggeletterd-heid 

De definitie / omschrijving 
van laaggeletterdheid is o.i. 
niet correct. Er wordt gesteld 
dat laaggeletterdheid 
beperkte 
gezondheidsvaardigheden 

Het huidige aanbod in het kader van laaggeletterdheid bestaat onder andere uit: 
• Taalcafé 
• NL-Les 
• Stichting TIP 
• Informatiepunt Digitale Overheid (inloopspreekuur, cursus klik en tik, informatie belastingdienst, IDO on 
tour) 
• Financiële werkplaats 
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en financiële vaardigheden 
inhoudt. 
Terwijl deze beperkte 
vaardigheden kunnen 
ontstaan door 
laaggeletterdheid. 
 
De definitie van 
laaggeletterdheid is (volgens 
Stichting lezen en schrijven): 
Je bent als volwassene 
laaggeletterd, als je moeite 
hebt met lezen, schrijven 
en/of rekenen. Vaak heb je 
dan ook beperkte digitale 
vaardigheden.  
 

1. Wat is het huidige 
aanbod, zijn de 
huidige initiatieven 
m.b.t. de aanpak 
laaggeletterdheid 
in onze gemeente? 

2. Sluit het aanbod 
kwalitatief en 
kwantitatief aan bij 
de behoefte van de 
doelgroep? 

3. Hoe wordt e.e.a. 
meetbaar 
gemonitord? 

4. Hoe wordt de 
doelgroep in kaart 
gebracht? 

5. Hebben we 
taalambassadeurs 
in onze gemeente? 

6. Hoe verhoudt het 
beleid inzake 
laaggeletterdheid 
zich t.o.v. het 
beleid voor 

• Internetcafé Hoeskamer va Viele 
• NL-les ondersteuning Oekraïense vluchtelingen 
• Diverse initiatieven, waarbij laaggeletterdheid niet het doel is van het initiatief maar waarbij de 
deelnemers wel ondersteund en indien mogelijk doorverwezen worden 
• Diverse verenigingen ondersteunen hun leden met een aanbod van digitale trainingen/cursussen 
• Een lokale ondernemer die inzet op de taalvaardigheid van haar werknemers.  
• Vrijwilligers die op eigen initiatief inwoners ondersteunen met hun basisvaardigheden/laaggeletterdheid. 
Het aanbod is in ontwikkeling en er wordt getracht zoveel mogelijk aan te sluiten op de behoeften van de 
doelgroep. 
Diverse initiatieven worden meetbaar gemonitord, waarbij aantallen NT1-ers en NT2-ers in beeld worden gebracht. 
De doelgroep wordt via diverse kanalen zoveel mogelijk in kaart gebracht, onder andere via de aanpak WijVaals, 
de Ruilwinkel, Stichting Heuvellandbibliotheken, SZMH, Vluchtelingenwerk en andere partners. 
Nee vooralsnog niet, maar we kunnen wel terugvallen op taalambassadeurs (stichting ABC) binnen het 
bondgenootschap Laaggeletterdheid Heuvelland. 
Het volwassenenonderwijs is geregeld in de Wet Educatie en Beroepsonderwijs (WEB), waarbij Heerlen de 
contactgemeente is voor Zuid-Limburg. Het plan van aanpak basisvaardigheden Zuid-Limburg 2020-2024 is een 
onderdeel hiervan. 
Het ROC VISTA College geeft invulling aan de uitvoering voor 90% van de WEB-gelden. De overige 10% van de 
WEB-gelden worden ingezet voor projecten die door partners kunnen worden aangevraagd (Beleidsregel subsidie 
volwassenenonderwijs Zuid-Limburg 2020). In het verleden zijn reeds projecten via de SHB aangevraagd, ook voor 
de gemeente Vaals. Eind september is in het kader van deze beleidsregel een nieuwe aanvraag door het 
samenwerkingsverband SHB en gemeente Vaals ingediend: digivaardig in Vaals. Indien deze wordt toegekend, zal 
er lokaal aanbod komen in samenwerking met SHB. Op het moment dat de aanvraag wordt goedgekeurd, 
informeren wij u hierover. Daarnaast hebben op 14 september 2023 19 partijen (6 gemeenten in Maastricht-
Heuvelland, de bibliotheken uit deze gemeenten en overige partners) van het Bondgenootschap 
Basisvaardigheden Maastricht-Heuvelland een nieuw convenant ondertekend. Hierin staan afspraken over de 
samenwerking en hoe inwoners van de zes gemeenten ondersteund kunnen worden gaan helpen. 
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volwassenonderwijs
? 

7. Wat doen we 
CONCREET met de 
WEB –gelden? (Wet 
Educatie en 
Beroepsonderwijs) 

PvdA 
 
Blz 17 
Wijkgerichte 
aanpak/ Aan de 
Noot 

Er wordt gesproken over een 
transformatie van minimaal 
één hoogbouwflat. Lezen wij 
goed dat hiermee bedoeld 
wordt een compleet gebouw, 
of zoals op een eerdere 
voorlichting geschetst werd 
dat het een etage van een 
gebouw zou betreffen? 

1. Hoe wordt de Raad 
geïnformeerd over 
de voortgang van de 
wijkgerichte aanpak 
Aan de Noot? 

2. Welke prioriteiten 
zijn er (per jaar) de 
komende jaren/ 
welke mijlpalen zijn 
er? 

3. Is er nog aparte 
besluitvorming door 
de Raad aan de 
orde? 

De bedoeling is om een deel van de woningen in 1 van de hoogbouwflats te gaan transformeren naar 
zorgwoningen. In eerste instantie wordt gedacht aan een 20-tal woningen, misschien niet allemaal op 1 etage. De 
raad zal via de gebruikelijke weg (P&C-cyclus) worden geïnformeerd over de voortgang, en indien er belangrijke 
concrete ontwikkelingen zijn natuurlijk ook via een raadsinfobrief e.d. Zoals u weet zijn we het inhoudelijke 
programma momenteel ook nog aan het afstemmen met het Rijk vanwege de Regiodeal, maar wij kunnen ons 
voorstellen dat de procesplanning  er op hoofdlijnen als volgt zou kunnen uitzien: 2023 m.n. voorbereiding, starten 
met een fysiek inlooppunt in de wijk (inmiddels per 1 oktober gestart), zoveel mogelijk met bewoners in contact 
komen, deze enthousiasmeren en laten meedoen; 2024 m.n. in samenspraak met inwoners opstellen van een soort 
actieplan, ontmoetingen met en tussen inwoners versterken, starten met zorgwoningen en leveren 5 minutenzorg, 
sociaal-wijkbeheer; 2025 t/m 2027 verder uitwerken van het actieplan, faciliteren van meer sport/beweging in de 
wijk, verstevigen van de zorgverlening, samenwerking met meerdere partners, aanbieden van meer voorzieningen 
etc. 

PvdA 
 
Blz 18 
Onderwijs en Jeugd 

1. Welke concrete 
voorzieningen voor 
jeugdigen en hun 
ouders worden door 
ontwikkelt? Graag 
voorbeelden noemen 
(al dan niet 
limitatief)  

2. De extra 
Rijksmiddelen sinds 
2022 inzake 
jeugdbeleid worden 
in 2026 gedeeltelijk 

1. Voorbeelden van voorliggende voorzieningen voor jeugd in onze gemeente zijn: jeugd- en jongerenwerk, 
Vrijwillige BOR van Humanitas, Kids en Koffie, inzet buurtsportcoach-sportmix. Het jeugdveld is volop in 
ontwikkeling. bedoeld wordt dat de voorzieningen versterkt en doorontwikkeld worden om telkens actueel te 
kunnen inspelen op behoeften, echter de doorontwikkeling betreft ook het verder uitbreiden van de beschikbare 
voorliggende voorzieningen om de geschetste transformatie vorm te geven. 
 
2. De VNG adviseert realistisch te begroten. Echter, hebben we ook te maken met de afname van het budget 
aan Rijkskant en begrotingsregels van de provincie, het effect van deze taakstellingen is hiermee zichtbaar 
gemaakt.  
 
3. De basis ligt in deel E van de subsidieverordening van onze gemeente. 
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR333503/3#d11584776e1981 Deze is op 17 december 2018 door de 
gemeenteraad vastgesteld. Hierin is het proces geschetst waarmee het college bepaalt wie voor subsidie in 
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afgebouwd. Er wordt 
een plan gemaakt 
om de stijgende 
kostentrend om te 
buigen. Hou 
verhoudt dit zich tot 
het Begrotingsadvies 
van de VNG?  

3. Er zal een herijking 
en evaluatie van de 
opdrachten 
plaatsvinden inzake 
de subsidies aan 
organisaties. Hoe en 
wanneer is de Raad 
aan zet? 

aanmerking komen en hoe aanvraag-toekenning en vaststelling gebeuren, dit is uitgewerkt in nadere regels en de 
verwachting is nu dat met name in die nadere regels (collegebevoegdheid) een aanpassing zal plaats vinden. Op 
basis van de evaluatie wordt herijkt en wordt bepaald of dit een aanpassing van de verordening vraagt. ALS dit 
een aanpassing van de verordening vraagt, DAN is de raad aan zet voor het aanpassen van de verordening. 

PvdA 
 
Blz 19 
GALA 

Welke concrete activiteiten 
worden bedoeld in de laatste 
alinea? 

GALA kent 15 thema’s: 
 
1. Uitvoering lokaal Sportakkoord 
2. Brede Regeling Combinatiefuncties 
3. Terugdringen gezondheidsachterstanden 
4. Kansrijke Start 
5. Mentale Gezondheid 
6. Aanpak overgewicht en obesitas 
7. Valpreventie 
8. Leefomgeving 
9. Opgroeien in een kansrijke omgeving (OKO) & Vroegsignalering alcoholproblematiek 
10. Versterken sociale basis 
11. Mantelzorg 
12. Eén tegen Eenzaamheid 
13. Welzijn op recept 
14. Versterking kennis- en adviesfunctiefunctie GGD 
15. Coördinatiekosten regionale aanpak preventie 
 
De laatste twee onderdelen zijn coördinerende onderdelen. Concrete activiteiten vallen onder een van de andere 
13 thema’s, zoals het Sportakkoord, deze loopt door, weliswaar verrijkt. Denk ook aan Kansrijke Start, 
sportmixclub, JOGG, rots en watertraining, klets en koffie middag. Dit zijn allemaal voorbeelden van reeds 
bestaande activiteiten die aansluiten op de thema’s binnen het GALA. Verder zijn we in regionale werkgroepen 
aan het uitwerken hoe de ketenaanpakken zoals bijvoorbeeld Keigezond (overgewicht en obesitas kinderen), 
valpreventie en welzijn op recept kunnen opstarten. 

PvdA 
 
Blz 19 

1. Wanneer wordt de 
mandatering in onze 
gemeente geregeld? 

1. Er zijn afspraken gemaakt over de overgangssituatie 2023.  13-09-2023: Het Algemeen Bestuur (GGD en 
16 bestuurders ZL) heeft ingestemd met het voorstel dat het AB van de GGD besluitvormend is inzake de 
uitvoering van activiteiten ten laste van de IZA gelden en dat Sittard-Geleen als mandaatgemeenten voor IZA 
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IZA 2. Hoe levert de 
gemeente Vaals 
input voor de 
regioplannen? 

3. Zijn wij 
vertegenwoordigd in 
de bestuurlijke 
regiegroep? 

4. Hoe verhoudt e.e.a. 
zich t.o.v. de 
ontwikkelingen 
m.b.t. het 
Zuyderland 
ziekenhuis Heerlen? 

(samen met de GGD) zorgdraagt voor de uitvoering. Uitgangspunten governance Trendbreuk GALA en IZA 2024: 
De passende vertegenwoordiging van de gemeenten in de governance m.b.t. IZA is oriënterend besproken in het 
Algemeen Bestuur. Voorstel is om zoveel mogelijk aan te sluiten bij de structuur van de vergaderingen van het 
Algemeen Bestuur GGD ZL (waar toch al de 16 bestuurders ZL aan tafel zitten) om dit thema te bespreken. Het is 
van belang om op weg naar een duurzame gemeentelijke betrokkenheid en governance de uitgangspunten 2024 
en verder vast te stellen en verkennend met elkaar te spreken over de wijze van gemeentelijke vertegenwoordiging 
in IZA. Dit wordt in de extra vergadering van het Algemeen Bestuur inzake Trendbreuk GALA IZA op 26 oktober 
2023 verder besproken. Na dit overleg zal meer duidelijkheid zijn. In afwachting van de definitieve governance 
voor de regionale samenwerking van de 16 gemeenten inzake GALA, IZA en Trendbreuk neemt gemeente 
Maastricht op dit moment samen met Sittard-Geleen, Heerlen en de GGD tijdelijk deel aan diverse ambtelijke en 
bestuurlijke overleggen die zijn ingesteld voor het Regiobeeld en Regioplan IZA Zuid-Limburg. 
3. In de bestuurlijke regiegroep zijn de GGD en de bestuurders van de 3 centrumgemeenten 
vertegenwoordigd.  
4. Wij hebben – zoals al eerder aangegeven – weinig invloed op beslissingen gemaakt door het Zuyderland 
ziekenhuis. 

PvdA 
 
Blz 20 
Accommodatie en 
subsidie-beleid 

1. Wat betekent 
kwalitatief 
hoogwaardige 
ontmoetingsplekken 
CONCREET? 

2. Wie bepaald wat 
kwalitatief 
hoogwaardig is? 

3. Hoe ziet het proces 
om te komen tot een 
nieuw beleid inzake 
accommodaties en 
subsidies er 
CONCREET uit? Er 
wordt immers al 
jaren over gepraat? 

4. Is het College 
voornemens een 
procesvoorstel aan 
de raad voor te 
leggen? 

Wat als kwalitatief hoogwaardig wordt gerekend wordt gezamenlijk besloten. In de uitvoering zal dit betekenen 
dat er ambtelijk voorstellen worden voorbereid waarop het college en de raad controleren of het voldoen aan de 
verwachtingen. Belangrijk bij het ontwikkelen van kwalitatief hoogwaardige ontmoetingsplekken is in ieder geval 
het creëren van plekken/ruimtes die toegankelijk zijn, met een aantrekkelijke inrichting, en zonder gebreken.  
Wat betreft het proces tot het komen tot een nieuw beleid: hier wordt een voorstel voor geschreven, waar in ieder 
geval cocreatie-sessies met de raad en sessies met de huidige gebruikers in worden opgenomen. Het 
procesvoorstel zal ter informatie aan de raad worden voorgelegd. 

PvdA 
 
Blz 21 
Inburgering 

Is er in onze begroting m.b.t. 
de inburgeringsopgave reëel 
begroot conform VNG 
advies? 

De inburgeringsopgave is reëel begroot. 

PvdA 
 
Blz 22 

Wat zijn CONCREET de 
kernwaardes en identiteit 
van onze gemeente? 

In die visie Vaals Verbindt staat op pagina 11 vermeld: 
“Ambacht, authenticiteit en rust zijn de kernwaarden van Vaals, en moderne technologie het omhulsel.” 
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Wonen & Verkeer 
PvdA 
 
Blz 25 
Het jaar van de 
omgevings-wet 

Zijn de genoemde totale 
kosten van €240.000 voor 
rekening van de gemeente 
Vaals, of is hier een Lijn50 – 
verdeelsleutel van 
toepassing? 

Het omgevingsplan dient voor elke gemeente afzonderlijk gemaakt te worden (dit in tegenstelling tot de 
omgevingsvisie). Het betreft middelen voor rekening van de gemeente Vaals. 

PvdA 
 
Blz 25 
Het jaar van de 
omgevings-wet 

1. Wie ontwikkelt het 
Digitale Stelsel 
Omgevingswet DSO? 

2. Wordt de genoemde 
tijdelijke inhuur 
volledig 
gereserveerd voor 
Vaals? 

De rijksoverheid heeft de taak en verantwoordelijkheid om het DSO te ontwikkelen en draaiende te houden. 
De gereserveerde middelen zijn volledig voor de gemeente Vaals. 

PvdA 
 
Blz 26 
Klimaat 

Waarop is de conclusie 
gebaseerd dat 40 graden 
geen uitzodering meer is? We 
hebben het in dit stuk toch 
over de situatie in 
Nederland? 

De nieuwe nationale klimaatscenario’s (uitgevoerd door het KNMI) laten zien wat Nederland de komende decennia 
te wachten staat aan klimaatverandering. Het klimaat verandert zelfs in de meest optimistische scenario’s nog 
een flinke tijd door, met grote gevolgen voor Nederland. Het wordt in alle seizoenen warmer, met meer tropische 
dagen en minder vorstdagen.  
 
Hittegolven komen in de toekomst vaker voor, worden nog heter en houden langer aan. In de scenario's met een 
hoge uitstoot komt 40°C aan het eind van de eeuw bijna elk jaar voor. Een temperatuur die sinds het begin van de 
metingen nog maar één keer eerder is voorgekomen. Ook in de scenario's met lage uitstoot heeft Nederland 
steeds vaker te maken met tropische hitte, maar komen de meest extreme temperaturen minder vaak voor dan bij 
hogere uitstootscenario’s. 
 
In de jaren 2003, 2006, 2009, 2013, 2015, 2018, 2019, 2020 en 2022 zijn in Nederland temperaturen boven de 40 
graden gemeten. 

PvdA 
 
Blz 28 
Von Clermont-park/ 
Beemderlaan 

Het perceel Van Houten 
gebouw zou toch ook 
betrokken worden bij een 
uitbreiding van supermarkt 
Lidl. Is dit nog actueel? 

Klopt. De oorspronkelijke gedachte was om op deze locatie te onderzoeken of een combinatie van 
maatschappelijke functies (o.a. huisartsen, maar bv. ook uitbreiding Lidl) mogelijk zou zijn in combinatie met 
wonen. Ontwikkelaar Laudy richt de laatste tijd de aandacht echter vooral op de concrete uitwerking en aanpak 
van de ontwikkeling van woningbouw in het Von Clermontpark. Desalniettemin is het initiatief van Lidl voor een 
eventuele uitbreiding nog steeds actueel. 

PvdA 
 
Blz 29 
Voormalig 
Essotankstation 

1. Is er inderdaad al 
een 
koopovereenkomst 
gesloten met een 
particuliere koper 
voor het voormalig 
klooster op adres 
Maastrichterlaan 
83?  

Nee, er is nog geen concrete koopovereenkomst gesloten. Maar er lopen wel concrete gesprekken met de 
oorspronkelijk beoogde koper. Van belang is dat er duidelijkheid komt over de situatie rondom enkele funderingen, 
bv. van de tuinmuur tussen de Esso-locatie en het pand Maastrichterlaan 83/85. Zodra die duidelijkheid er is kan 
de koopovereenkomst definitief worden gemaakt. We gaan er van uit dat dit in ieder geval voor het einde van dit 
jaar rond zal zijn. 
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2. Zo ja, wanneer is 
deze 
koopovereenkomst 
gesloten? 

3. Voor welk bedrag is 
het verkocht? 
 

PvdA 
 
Blz 29 
Grenslandhal 
 

1. Blijft het College 
volharden in het feit 
dat de kopende 
partij nog steeds een 
eigen oplossing moet 
vinden voor de 
parkeerbehoefte die 
samenhangt met de 
toevoeging van 
woningen? 

2. Zijn de reeds 
aanwezige (62) 
parkeerplaatsen niet 
inzetbaar in 
onderhandelingen 
m.b.t. een aankoop 
van de 
Grenslandhal? 

3. Is het college 
voornemens  om, in 
het belang van deze 
ontwikkeling, de 
Raad een apart 
besluit inzake de 
oplossing voor de 
parkeerbehoefte 
voor te leggen? 
 

Zie ook het antwoord op de vraag van HDV (mbt blz. 29, alinea 1). In de aanpak bij de Grenslandhal zal ook een 
oplossing voor het parkeervraagstuk gevonden moeten worden. 

PvdA 
 
Blz 30 
Hekkertterein/ 
Selzerbeek-gebied 

Wat zou volgens uw college 
een “acceptabel” 
boekwaardeverlies zijn om 
dit terrein te kunnen 
ontwikkelen? 
 
 

Zie ook het antwoord op de vraag van HDV (mbt blz. 104, alinea 7). Een exact bedrag voor afwaardering kan pas 
worden aangegeven als de ontwikkelingsrichting (-wens) voor deze locatie duidelijk is. Daarop vooruitlopend (en 
dus globaal) zou een afwaardering van 2 à 3 ton aan de orde kunnen zijn. 
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PvdA 
 
Blz 31 
Meerjarige ambitie 

Betitelt u inLeisure en Landal 
Hoog Vaals als lokale 
toeristisch-recreatieve 
ondernemers?  

In de zin waarnaar u verwijst ‘Deze impulsen willen we mede vormgeven in nauwe samenwerking met de lokale 
toeristisch-recreatieve ondernemers’ zien wij alle ondernemers die zich in Vaals gevestigd hebben als lokaal 
gevestigde ondernemers. 
Het zijn ondernemers actief in de toeristisch-recreatieve branche en de onderneming is gevestigd binnen onze 
gemeente. Net zoals we een bakkerszaak met meerdere vestigingen in de regio, met ook een vestiging in Vaals, als 
een lokale ondernemer beschouwen. 
 
 

PvdA 
 
Blz 31 
Meerjarige ambitie 

Specificeer uw voornemen 
om de gemeentelijke 
dienstverlening nog 
“ondernemersvriendelijker” 
te maken 

Wij denken dat onze dienstverlening naar (nieuwe) ondernemers toe op dit moment al naar tevredenheid verloopt. 
Maar wellicht hebben de ondernemers zelf daar deels een ander beeld bij dan wel zien zij mogelijkheden om een 
en ander te verbeteren. Naar dat soort zaken zijn wij op zoek, mits realistisch. 

PvdA 
 
Blz 32 
Armoede 

1. Hoe wordt er 
CONCREET ingezet 
op een groter bereik? 

2. Hoe is dit 
CONCREET 
meetbaar? 

3. Wat doen we 
concreet om 
armoede te 
VOORKOMEN? 
Momenteel 
verzachten we de 
gevolgen van 
armoede door allerlei 
inkomen 
ondersteunde 
maatregelen. 

De aanpak van armoede is een complex thema. De aanpak van dit thema zullen we net als de overige thema’s 
integraal moeten doen. Op dit moment wordt ingezet op het voortzetten en waar mogelijk doorontwikkeling van 
bestaande initiatieven (zoals kledingpakketten). Armoede voorkomen doen we door zoveel mogelijk in te zetten op 
het voorkomen van problematische situaties. We proberen sneller risicogroepen in beeld te krijgen (bijvoorbeeld 
door vroegsignalering). 

PvdA 
 
Blz 33 
Participatiewet 

1. Welke 3 
uitvoeringsorganisati
es worden bedoeld? 

2. Welke behoeften en 
mogelijkheden 
worden bedoeld? 

Het gaat om MTB, Annex en Podium24. De fusie heeft tot doel beter te voorzien in behoefte van de gemeenten om 
uitvoering te geven aan de Participatiewet. De uitvoeringsorganisaties kunnen zo een gerichter aanbod bieden 
dat aansluit op de behoeften van de gemeenten. 

PvdA 
 
Blz 33 
Toerisme en 
Economie 

1. Hoe wordt de lokale 
uitvoeringsagenda 
opgesteld? 

2. Wordt de Raad hier 
ook bij betrokken? 

Het gaat hierbij om een Uitvoeringsagenda welke vanuit de regionale visie Vrijetijdseconomie zal worden 
opgesteld. Dat is voor een belangrijk deel een regionale aangelegenheid, waarbij we natuurlijk ook onze lokale 
punten naar voren zullen brengen. Zoals aangegeven zal de raad in de loop van 2024 moeten besluiten over deze 
Uitvoeringsagenda. 
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PvdA 
 
Blz 34 
Evenementen 

1. De leden van de EAC 
zijn in 2020 
benoemd. Hoe lang 
nemen zij (nog) 
zitting? 

2. Een raadsvoorstel 
inzake nieuw 
evenementenbeleid 
zou in 
september/oktober 
2023 aangeboden 
worden. Voor 
wanneer in 2024 is 
dit nou voorzien? 

3. Hoe is deze 
vertraging te 
verklaren? 

De leden van de Evenementen-Adviescommissie zijn in principe benoemd voor 4 jaar, dus t/m juni 2024.  
 
De benaming in deze concept-begroting is niet geheel juist. We zullen dit aanpassen. De bedoeling is niet om een 
nieuw (inhoudelijk) evenementenbeleid aan de raad voor te leggen. Het gaat om een nieuw beleid/ruimer kader 
m.b.t. de evenementen-vergunningen, gerelateerd aan de bepalingen in de APV. Tijdens een raadsinformaite-
avond, begin dit jaar, is het proces geschetst, waarbij is aangegeven dat we met name ook de meningen/input 
van inwoners, ondernemers etc. willen meenemen. Het participatieve traject heeft meer tijd in beslag genomen 
dan oorspronkelijk gedacht, waardoor we nu pas in de december-cyclus terugkomen naar de raad. Hierbij wordt 
opgemerkt dat het aanpassen/vaststellen van dit (nieuwe) beleid een bevoegdheid is van de burgemeester. Echter 
willen we de inbreng van de raad ook graag meenemen in dit proces, zodanig dat naast de eerder genoemde RIA 
ook in de commissievergadering eind november aan de hand van een stuk opnieuw de inbreng/zienswijze van de 
raadsfracties gevraagd zal worden, waarna de burgemeester, rekening houdende met deze inbreng, het beleid 
formeel zal vaststellen.   

PvdA 
 
Blz 35 
Bestuur & 
Dienstverlening 

Hoe verhouden de 
mogelijkheden inzake online 
dienstverlening zich tot het 
thema laaggeletterdheid? 

Beide grootheden kunnen naast elkaar bestaan. Voor de digitaal vaardigen bieden we meer mogelijkheden voor 
dienstverlening online, maar dat is geen vervanging voor de laagdrempelige vrije inloop. 

PvdA 
 
Blz 36 
Integraal 
veiligheidsplan 

1. Het budget van 
€125.000 is voor de 
vijf deelnemende 
verenigingen. Geldt 
dit ook voor het 
aanvullende budget 
van €10.000? 

2. Waarom is voor deze 
verdeelsleutel 
gekozen? 

1. Dit geldt niet voor het aanvullende budget van 10.000 euro. Dit betreft een budget om uitvoering te geven 
binnen de gemeente Vaals aan het Integraal Veiligheidsplan/ Uitvoeringsplan waaronder  het organiseren van 
informatiesessies voor inwoners en ondernemers en campagnes gericht op preventie en bewustwording op het 
gebied van veiligheid.  
2. Door gebrek aan ambtelijke capaciteit in alle vijf de Heuvelland gemeenten, is een beperkt aantal 
projecten en actiepunten uit het Uitvoeringsplan tot uitvoering gebracht. Daarnaast schiet ook de ondersteuning 
van de Robuuste Driehoek Heuvelland te kort. Binnen de Robuuste Driehoek Heuvelland zijn de gemeenten 
gelijkwaardige partners. Daarnaast zien we dat veiligheidsvraagstukken steeds complexer worden en zich 
manifesteren over de gemeentegrenzen heen. Dit houdt in dat de veiligheidsvraagstukken niet gekoppeld kan 
worden aan het aantal inwoners. Derhalve is de keuze gemaakt om het budget van €125.000 te delen door de 5 
Heuvelland gemeente. 
 

PvdA 
 
Blz 36 
Regionale 
Ondermijnings-tafel 

1. Zijn er naast de 
verkregen aandacht 
inzake de “aanpak 
ondermijning” ook 
(aansprekende) 
resultaten te 
vermelden? 

2. Incidentele 
Rijksbijdrage stopt, 

1. In de afgelopen twee jaar is allereerst gewerkt aan het op orde brengen van processen rondom de behandeling 
van casuïstiek op de Ondermijningstafel. Er is voortdurend ingezet op het opdoen van nieuwe kennis ten aanzien 
van belangrijke onderwerpen en bevoegdheden van partners in het veiligheidsdomein. Daardoor konden we 
effectiever aan de slag wanneer er vermoedens waren van misstanden en wisten we beter bij wie we met 
specifieke vraagstukken terecht konden. De boa’s en wijkagenten van de Heuvellandgemeenten zijn door het RIEC 
verder getraind in het herkennen van signalen van ondermijning.  
 
Hoewel we niet in detail kunnen treden over concrete casuïstiek, kunnen we wel melden dat door de samenwerking 
aan de ondermijningstafel de nodige signalen van ondermijning zijn besproken en geanalyseerd en waar er 
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dus eigen middelen 
nodig om dit te 
continueren. Welke 
inspanningen 
worden er verricht 
om bij het Rijk te 
bedingen dat er 
structurele 
Rijksbijdrages 
komen? 

aanleiding was ook daadwerkelijk acties hebben plaatsgevonden. In een aantal gevallen leidde dat tot verdere 
(strafrechtelijke) onderzoeken.  
In alle Heuvellandgemeenten is het zogenaamde ‘Veluws model’ ingevoerd; de mogelijkheid tot het opleggen van 
een last onder dwangsom bij drugshandel op straat. Daarnaast is ook gekozen voor de invoering van deze 
maatregel bij het vervoeren van inbrekerswerktuigen.  
Er is een start gemaakt met het project Veilig Buitengebied. Door het binnenhalen van een subsidie t.h.v.  
€ 50.000,- kunnen alle vijf de Heuvellandgemeenten met gesloten beurzen  aan het project deelnemen.  
In het verlengde daarvan zetten we in op het verhogen van meldingsbereidheid van inwoners en ondernemers ten 
aanzien van signalen van ondermijning en het vergoten van het veiligheidsgevoel. We zijn daarom aangesloten bij 
de campagne ‘Horen, Zien, Melden Limburg’.  
Recent zijn we gestart met het opzetten van een campagne rondom jongeren en veilig uitgaan. We hebben daarbij 
het RIEC als partner aan onze zijde gevonden en kunnen daardoor ook rekenen op een financiële bijdrage.  
 
2. In de periode 2019-2022 zijn incidentele middelen ter beschikking gesteld voor de aanpak van ondermijning. 
Hierbij is destijds gekozen voor een bottum-up beweging, welke inhield dat gemeenten projecten mochten 
aandragen. 
Vanuit Heuvelland is dit de opstart geweest voor de regisseur ondermijningstafel. Tot eind 2023 hebben we dit 
geld hiervoor kunnen inzetten. 
 
Inmiddels zijn ook structurele gelden voor de aanpak van ondermijning aan het RIEC uitgekeerd. Deze gelden zijn 
bestemd voor de hele regio Limburg.  
Hierbij is gekeken naar gemeenschappelijke delers en dit heeft geresulteerd in 3 versterkingspijlers (Weerbare 
overheid/samenleving, jeugdige ondermijners en Intergemeentelijke handhavingsteams). 
Deze versterkingspijlers kennen een programmaplan en programmamanager en zijn van toepassing op alle 
Limburgse gemeenten.  
Rode draad door deze versterkingspijlers zijn de programma’s Criminele geldstromen en Cybercriminaliteit. 
Op deze thema’s zal extra aandacht worden gevestigd door het RIEC en de convenantpartners. 
Bij de structurele gelden was het niet meer mogelijk om individueel als gemeente aanspraak te maken op de 
gelden.  

PvdA 
 
Blz 36 
Regionale 
Ondermijnings-tafel 

Waarom is er ook weer, 
ondanks inwonersverschillen 
en grote van de gemeenten, 
gekozen voor een gelijke 
verdeelsleutel? 

Hier geldt ook dat de ondermijningscasuïstiek/vraagstukken zich gemeentegrens overschrijdend manifesteren.  
Door casuïstiek aan de ondermijningstafel gezamenlijk te behandelen, kan kennis worden gebundeld en versterkt 
en een waterbedeffect worden voorkomen. En door in gezamenlijkheid in te zetten op thema’s en fenomenen 
slagen we er beter in om aan de voorkant een Heuvellandbrede barrière op te werpen tegen potentiële 
ondermijners. Om de regionale ondermijningstafel voor te zetten is het nodig dat de beschikbaarheid van de 
regisseur voor de regionale ondermijningstafel wordt voorgezet op Heuvelland niveau, het is niet mogelijk om 
capaciteit van een regisseur vrij te maken binnen de huidige ambtelijke capaciteit. Het aantal te behandelen 
casuïstiek is niet vastgesteld aan het aantal inwoners, aangezien het veelal gemeentegrens overschrijdende 
vraagstukken zijn is ook hier gekozen om het budget gelijk te verdelen over de 5 Heuvelland gemeenten.  
 

PvdA 
 
Blz 37 
Communicatie 

1. Specificeer het 
streven naar 
intensivering van het 
zoeken van contact. 

1. We zetten al een tijdje in op storytelling. Daar waar mogelijk proberen we verhalen op te halen uit de 
samenleving en die te gebruiken voor het verduidelijken of versterken van een boodschap. Dat kan bijvoorbeeld 
door quotes te gebruiken die de boodschap ondersteunen of versterken. Dat maakt een bericht persoonlijker en 
herkenbaarder. Er zijn nog geen concrete ideeën uitgewerkt hoe we dit gaan intensiveren. Dit onderwerp zal in het 
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Zijn er al ideeën of 
visies in 
ontwikkeling? 

2. Kan het College een 
CONCREET 
voorbeeld geven 
m.b.t. de 
samenwerking met 
Parkstad inzake 
sociaal economische 
status? 

3. Waarom wordt de 
samenwerking met 
Belgische 
partners/gemeenten 
niet benoemd? (bijv. 
Bocagelandschap) 

nieuw op te stellen communicatiebeleid worden opgenomen. 
2-3. De opsomming van de diverse samenwerkingsverbanden is niet limitatief. Samenwerking met de Belgische 
gemeenten is inderdaad niet genoemd, hoewel het weldegelijk hieronder valt.   
Als voorbeeld voor de samenwerking met Parkstad inzake de sociaal economische status kunt u denken aan 
afstemming met de gemeente Kerkrade voor wat betreft jeugdzorg, specifiek de met de grens samenhangende 
problematiek. 

PvdA 
 
Blz 38 

Waar in de gemeente, 
behalve de bibliotheek, zijn 
c.q. worden er 
Informatiepunten digitale 
overheid ingericht? 

Met name de bibliotheek zal hierin het eerste aanspreekpunt zijn. We gaan met de bieb in gesprek over het 
vormgeven van deze punten. Overige mogelijkheden worden waar nodig onderzocht. 

PvdA 
 
Blz 40 
Integrale financiële 
begroting 

Graag de raadsbesluiten van 
oktober 2023 in de tabel 
verwerken voor de 
begrotingsvergadering. Dit 
zorgt voor een realistischer 
en overzichtelijker beeld 
inzake de bestedingsruimte 
in de komende jaren. 

Het verwerken van deze recente raadsbesluiten leidt tot aanpassingen door het hele boekwerk van de begroting. 
Het gaat niet enkel om de aanpassing van een tabel. Deze aanpassingen zijn helaas niet meer haalbaar in het 
proces. 
 
Voor het geven van het gevraagde inzicht kunnen we wel aangeven wat het effect van de raadsbesluiten van 
oktober 2023 op de begrotingssaldi zijn: 
 
2024   -/- €  217.200 (Begrotingssaldo: € 578.800) 
2025   -/- €  32.200  (Begrotingssaldo: € 1.955.800) 
2026   -/- €  32.200  (Begrotingssaldo: € 441.800) 
2027   -/- €  32.200  (Begrotingssaldo: € 839.800) 
 
 

PvdA 
 
Blz 41 
Belangrijkste 
mutaties 

Er ontbreekt een woordje of 
stukje tekst achter 
schoolmaatschappelijk. 

Wij kijken het na en passen het aan. 
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PvdA 
 
Blz 42 
Opvang 
vluchtelingen 
Oekraïne 

Waar gaan de 44 
vluchtelingen naar toe 
waarvan de opvangplek niet 
meer bestaat? 

De heroriëntatie op de wijze van opvang heeft tot doel om vluchtelingen uit de noodopvang te verplaatsen naar al 
dan niet tijdelijke huisvesting. Daartoe inventariseren we mogelijkheden en wensen van de mensen. Tegelijkertijd 
gaan we werken aan een nieuwe noodopvang,  uitsluitend te gebruiken voor vluchtelingen die daadwerkelijk geen 
andere (financiële) mogelijkheid hebben, waarbij we streven naar een tijdelijkheid van 3 – 6 maanden. 
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PvdA 
 
Blz 42 
Binnensport-
accommodatie 

Graag een specificeren c.q. 
betere uitleg van deze 
hogere doorberekening. 
Wellicht met de 
daadwerkelijke verwijzing 
naar de geldende 
contractvoorwaarden. 
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PvdA 
 
Blz 42 
Omgevingsplan 

1. Ook hier weer de 
vraag of dit bedrag 
van €40.000 per 
jaar alleen voor de 
gemeente Vaals 
geldt, of dat er 
sprake is van 
gezamenlijkheid met 
anders gemeenten. 
Bijvoorbeeld Lijn50-
verband? 

2. Zijn dit alleen maar 
personeelskosten? 
 

1. Het omgevingsplan wordt enkel voor de gemeente Vaals opgesteld. 
2. Het betreft de kosten voor de inhuur van een planbureau voor de voorbereiding en opstellen van het 
omgevingsplan. 

PvdA 
 
Blz 42 
Subsidies 
muziekgezel-
schappen 

Waarom zijn de subsidies 
voor muziekgezelschappen 
en andere culturele 
verenigingen aangepast? 

Deze aanpassing is het gevolg van de ledencompensatie voor de verenigingen die de raad heeft vastgesteld (zie 
ook IVN en Zij-actief) conform het amendement van de PvdA van 7/9 november 2022. 

PvdA 
 
Blz 42 
Openbaar groen 

Komt er nog een 
raadsvoorstel inzake de 
overige beplantingsvakken in 
de gemeente? In het 
raadsvoorstel uit juni werd 
dit wel gesuggereerd. 
 

Het benodigde budget van € 61.615,81 om een grote inhaalslag in 2023  te kunnen maken is  in juli door de raad 
gevoteerd. 
 
De budgettaire effecten van de aanbesteding voor 2024 zijn meegenomen in de begroting 2024 en bedragen  
€ 80.000. Dit bedrag betreft een inschatting, de aanbestedingsprocedure is in voorbereiding. 

PvdA 
 
Blz 43 
Toeristisch recreatief 
beleid 

In welke verhouding staat dit 
nadeel t.o.v. het raadsbesluit 
van 28-09-2020 m.b.t. 
“Knopen Lopen”? Er werd 
toen €50.486 beschikbaar 
gesteld verdeeld over vijf 
jaar (per jaar €10.097) 
 

Het project Knopen-Lopen wordt eind 2024 gerealiseerd en afgerond. Het onderhoud in 2025, alsmede het 
oplossen van eventuele oneffenheden, zit in het totale projectbudget inbegrepen. 
 
Voor de jaren erna zijn geen kosten beraamd.   

PvdA 
 
Blz 43 
Leges omgevings-
verguningen 
 
 

Naast volledig compenseren 
kan er dus ook nog sprake 
zijn van meer inkomsten. Is 
dit hier het geval? 

De opbrengsten per jaar kunnen wijzigen. De nagenoeg volledige compensatie die in de tekst op blz. 43 is 
toegelicht geldt voor 2024. In de volgende jaren is de toename te verklaren door herbeoordeling van de leges voor 
de kleinere vergunningen. 
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PvdA 
 
Blz 43 
Minima-regelingen 

Er staat een voordeel 
begroot, terwijl het 
voornemen er ligt om de 
bijstandsnorm naar 120% te 
verhogen. Graag een nadere 
toelichting en verklaring. 

Dat is correct. Het bedrag om de bijstandsnorm te verhogen, maakt deel uit van de toelichting de perspectiefnota 
blz. 44 waarvan het gehele financiële effect - zoals gebruikelijk is opgenomen in de stelposten in programma 
Bestuur en dienstverlening - en op die manier in het  begrotingssaldo is verwerkt. De analyse op pagina 43 betreft 
het bestaande beleid. 

PvdA 
 
Blz 44 
Salarissen 

Heeft deze stelpost 
betrekking op de (nieuwe) 
ingevulde strategische 
functies? 

Neen, De stelpost die wordt genoemd op bladzijde 44 heeft enkel betrekking op het Functiewaarderingstraject. 
Deze stelpost werd opgenomen omdat verwacht werd dat de loonkosten zouden stijgen naar aanleiding van het 
FUWA-traject. 
 
Nadat het FUWA-traject was afgerond bleek dat de stelpost die vorig jaar in de begroting werd opgenomen, niet 
toereikend was. Hierdoor vielen de lasten 59k hoger uit dan verwacht werd. 

PvdA 
 
Blz 44 
Slaapplekken 

Waarom zijn er in 2024 geen 
additionele kosten voor de 
speelplekken en vanaf 2025 
wel? 

In 2024 is het doel om te komen tot een plan op basis waarvan we de speelplekken waar nodig gaan aanpakken. 
Dat plan zal onder andere worden gevormd door het inwinnen van adviezen van externe bureaus en het opvragen 
van bijvoorbeeld offertes bij aanbieders. Met het plan als onderlegger zal vervolgens worden geïnventariseerd 
welke investeringen nodig zijn. 

PvdA 
 
Blz 44 
Vaals in beeld 
 

1. Vanaf 2024 €20.000 
voor dit evenement. 
Terwijl we hiervoor in 
de afgelopen 2 jaar 
€10.000 gegeven 
hebben. Graag 
toelichting op deze 
verdubbeling. 

2. Waarom kiest het 
College ervoor om 
dit niet in een apart 
raadsvoorstel aan de 
Raad voor te leggen? 

3. Is er al een 
“contract” voor dit 
evenement voor 
2024 afgesloten? 

4. Zo ja, voor welk 
bedrag? 
 

Het is de bedoeling, mede gezien de mooie reacties op de eerdere edities, “Vaals in Beeld” te laten uitgroeien tot 
een spraakmakend jaarlijks terugkerend evenement. Uit de eerdere edities bleek dat de afwezigheid van de 
kunstenaars bij pauzes, als saai wordt ervaren. Dit willen we ondervangen door het aantal beelden liefst te 
verdubbelen opdat er nauwelijks nog “gaten” tussen de diverse uitvoeringen vallen; de kosten zullen hierdoor 
verdubbelen.  
Het college wenst het evenementenbudget thans met 50.000 te verhogen, waarvan dus 20.000 met bestemming 
“Vaals in Beeld”. Een apart raadsvoorstel acht het college niet geboden, nu dit evenement reeds 2 keer eerder in 
uitvoering is gebracht. 
Een contract voor 2024 is niet afgesloten. 
 

PvdA 
 
Blz 45 
Cameravolg-
systeem 
 

De investering is voor 2025 
voorzien. Wanneer komt het 
raadsvoorstel? 

Het college gaat er van uit dat, mocht uw raad de begroting 2023 inclusief de opgenomen investeringen vast 
stellen, dit onderwerp vanuit uw griffie verder zal worden opgepakt. 
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PvdA 
 
Blz 48 
Jeugd en jongeren 

Er ontstaat een daling van 
de kosten door de nieuwe 
verdeling van de personele 
inzet. Valt dit nader uit te 
leggen of te duiden? Wij 
hebben er nu geen beeld bij. 

Jaarlijks wordt beoordeeld op welke taken de het personeel bij benadering ingezet gaan worden. Dit kan leiden tot 
een verschuiving van de personele lasten met een daling aan toegerekende lasten op het ene taakveld tot gevolg 
en een stijging op een ander taakveld. Dit heeft uiteraard geen invloed op het totaal van de salarislasten, betreft 
enkel een verschuiving binnen het totaal. 
 
Deze werkwijze heeft voor 2024 ook plaatsgevonden met als resultante de daling binnen dit taakveld waar u naar 
refereert. 
 
 

PvdA 
 
Blz 49 
Ouderenzorg 

Welke lokale 
ouderverenigingen worden 
CONCREET bedoeld? 

K.B.O. Afdeling Vaals` 
K.B.O. Afdeling Vijlen 
De Soos Vaals 
Bejaardenvereniging de Soos lemiers 
De huiskamer 
St. Vrijwillige Hulpdienst Vaals 
Zonnebloem afdeling Vijlen 
Zonnebloem Werkgroep Vaals-Lemiers 

PvdA 
 
Blz 49 
Cultureel 
Verenigings-leven 
 

De subsidies zijn voor 2024 
geïndexeerd. Mogen wij de 
nieuwe subsidietabel 
ontvangen? 

De subsidietabel 2024 is nog niet geïndexeerd aangezien dit gebeurt op basis van de CBS cijfers en deze zijn in 
december 2023 pas bekend. Dus de subsidietabel 2024 wordt in december  aan het college aangeboden. 

PvdA 
 
Blz 49 
Kunst & vorming 

De subsidie voor 
laaggeletterdheid loopt af: 

1. Betekent dit een 
verhoging van de 
lasten?  

2. Of een versobering 
van het aanbod? 

We proberen een versobering van het aanbod zoveel mogelijk te voorkomen en gaan na hoe we een en ander 
kunnen financieren. 

PvdA 
 
Blz 52 
Mileu 

Graag nadere uitleg over het 
genoemde project i.v.m. 
subsidies voor gevelisolatie.  

Het project richt zich op gevelisolatie ter bestrijding van geluidsoverlast. Het betreft een rijkssubsidieregeling die 
de gemeente aanvraagt en uitvoert. Woningen die op basis van wettelijke normen en locatie recht hebben op 
geluidsisolerende maatregelen zullen bezocht worden.  
Vervolgens wordt een objectief maatregelenpakket per woning vastgesteld. De kosten worden door de gemeente 
voor (100%) subsidie aangedragen. Gaat het rijk akkoord, dan volgt uitvoering en afrekening. 
 

PvdA 
 
Blz 52 
Verkeer 
 

Er ontbreekt een letter 
tussen de woorden lasten - 
afname 

We kijken het na en passen het aan.  
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PvdA 
 
Blz 53 
Nieuw parkeer-
beleid (PRISS) 

1. Waar wachten we 
op om dit uit te 
voeren.  

2. Is het gevoteerde 
bedrag uit 2016 voor 
een uitvoering in 
2024 nog wel 
toereikend? 

In het kader van de raadsvoorstel inzake de toekomst van de parkeergarage, heeft de gemeenteraad wederom 
een heroriëntatie op het parkeerbeleid vastgesteld voor medio 2025. Het College wil de uitkomsten van deze 
heroriëntatie afwachten, aangezien uit de recente discussies over het parkeerbeleid blijkt dat de meningen en 
beelden voor wat betreft het toekomstig parkeerbeleid nog niet eenduidig zijn. 

PvdA 
 
Blz 54 
Economie 

1. Waar in de 
gemeente Vaals 
bevinden zich 
startups? 

2. Hoeveel 
huurpenningen 
betaald de 
individuele startup? 

De startups bevinden zich in de BMA Lemiers. 
Voor de startup-ruimte in de BMA betaalt de huurder €490 per maand. 
 

PvdA 
 
Blz 56 
Algemene uitkering 
Gemeentefonds 

Is nieuwe 
financieringssystematiek 
individueel kabinetsbeleid, of 
is hier sprake van een soort 
“Handboek” dat gehanteerd 
wordt? 

De verdeling van het gemeentefonds is gebaseerd op kenmerken/maatstaven (zoals aantal inwoners, oppervlakte 
gemeente). Elke maatstaf heeft een bedrag voor elke “eenheid”. Hiervoor wordt een soort “handboek” 
gehanteerd. 
 
Doel van een herverdeling (nieuwe financieringssystematiek) van het gemeentefonds is om alle gemeenten in 
staat te stellen bij een gelijke belastingdruk een gelijkwaardig voorzieningenniveau aan te bieden. Het rijk heeft de 
herijking van het gemeentefonds doorgevoerd omdat in de voorbije jaren tussen gemeenten scheefgroei is 
ontstaan in de gemaakte kosten. 
 
Individueel kabinetsbeleid wordt bijvoorbeeld toegepast op de hoogte van bedragen, die het rijk ter beschikking 
stelt voor bepaalde gemeentelijke taken zoals jeugd. 

PvdA 
 
Blz 56 
Algemene uitkering 
Gemeentefonds 

Graag iets duidelijker 
uitleggen waarom wij als 
“voordeelgemeente” worden 
gekwalificeerd? 

Als “voordeelgemeente” krijgt de gemeente een hoger bedrag uit de algemene uitkering van het gemeentefonds – 
dit naar aanleiding van de herijking van het gemeentefonds (nieuwe financieringssystematiek; z. voorgaande 
vraag). 
 
De herverdeling is gunstig voor bijvoorbeeld gemeenten met een zwakke(re) sociale structuur (zoals gemeente 
Vaals). Bijvoorbeeld heeft de maatstaf “huishoudens met laag inkomen” voor de verdeling van de middelen voor 
jeugd het grootste aandeel. De maatstaf “aantal jongeren” heeft daarentegen een relatief klein gewicht voor de 
verdeling van de middelen voor jeugd. 

PvdA 
 
Blz 57 
Beveiligingsadvies 

Moet zo’n advies 
aangevraagd worden, of is 
dit geleverd maatwerk op 
plaats niveau vanuit een 
ministerie? 

Decentrale bestuurders krijgen een beveiligingsadvies aangeboden op maat, waarbij een breder pakket van 
preventieve maatregelen wordt gehanteerd, waaronder fysieke, elektronische en online maatregelen. Dit 
beveiligingsadvies zal gaan bestaan uit een situationele beoordeling die onafhankelijk wordt getoetst door een 
beveiligingsautoriteit. 
We zullen nagaan of dit advies aangevraagd dient te worden. 
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PvdA 
 
Blz 57 
Tabel uitkering 
gemeentefonds 2024 

Deze tabel bevat o.i. een 
fout. Zien wij dit juist? 

1. Er is een lagere 
suppletie uitkering 
en geen hogere.                
(-151.000) 

2. Graag aanpassen. 

Het verschil is positief aangezien de suppletieuitkering (negatief effect voor de gemeente) lager is begroot voor 
2024 in verhouding met de verwachting voor 2023. Lagere korting leidt tot het positieve verschil van € 151.000 en 
betekend een voordeel. Geen aanpassing nodig. 

PvdA 
 
Blz 60 
I&A Visie 

1. Loopt 
doorontwikkeling en 
actualiteit parallel? 
We zijn nu tien jaar 
verder. 

2. Waaruit blijkt, of 
waaruit is 
aantoonbaar dat de 
toenmalige visie nog 
steeds actueel is? 

De doorontwikkeling zoals vanuit de I&A visie geschetst loopt nog steeds parallel met de actualiteit. De focus op  
plaats en tijd onafhankelijk werken is actueler dan ooit, waarbij informatieveiligheid een steeds prominentere rol 
speelt. 
 
De periode tijdens en na de coronacrisis hebben ons aangetoond hoe belangrijk het is te beschikken over digitale 
middelen\systemen die over de nodige flexibiliteit beschikken om heel snel mee te veranderen met de eisen, 
vragen  vanuit de interne organisatie. 
(Als voorbeeld kunnen wij aandragen dat wij een van de eerste Limburgse gemeente waren waarbij het voltallige 
personeel vanuit thuis kon werken. Mogelijk gemaakt door de modulaire en flexibele opzet van onze ICT structuur 
en processen) 
 

PvdA 
 
Blz 63 
Planning & control 

Er wordt bij de 
rechtmatigheidsverklaring 
gebruik gemaakt van een 
interne medewerker interne 
controle.  
Is deze functie en 
medewerker nu al onderdeel 
van de organisatie, of moet 
er iets nieuws gecreëerd 
worden? 

De interne controlefunctie is enkele jaren geleden uitgebreid met een interne medewerker interne controle. Een 
medewerker die als voornaamste taak de uitvoering van IC-werkzaamheden heeft. 
In de aanwezige formatie is hierin dus voorzien. 

PvdA 
 
Blz 63 
Secundair 
beloningsbeleid 

1. Gaat zo’n 
beloningstraject 
buiten de reguliere 
Cao-
onderhandelingen 
plaatsvinden?  

2. Zijn hier richtlijnen 
voor afgegeven door 
de VNG, of is dit vrij 
in te vullen met 
gevoteerd geld uit 
een begroting? 

Het opstellen/instellen van een secundair beloningsbeleid valt niet onder het regiem van een CAO en is voor elke 
werkgever/gemeente vrij in te vullen. 

PvdA 
 
Blz 64 

1. Heeft de raad in dit 
traject nog een rol?  

Ja, de gemeenteraad heeft verschillende verantwoordelijkheden en betrokkenheid in het ENSIA-traject, 
waaronder: 
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ENSIA-zelfevaluatie 2. Komt de 
gerenommeerde 
security van extern?  

3. Welk prijskaartje 
hangt aan zo’n 
extern onderzoek? 

• Toezicht en controle: De gemeenteraad heeft een toezichthoudende rol om ervoor te zorgen dat de gemeente 
voldoet aan de wettelijke eisen met betrekking tot informatiebeveiliging en privacy. Ze kunnen vragen stellen, 
informatie opvragen en de voortgang van verbeter maatregelen volgen. 
• Beleidsbeslissingen: De gemeenteraad kan ook betrokken zijn bij het vaststellen van het beleid met betrekking tot 
informatiebeveiliging en privacy in de gemeente. Ze kunnen bijvoorbeeld beslissingen nemen over investeringen in 
beveiligingsmaatregelen en het aannemen van beleid om de privacy van inwoners te waarborgen. 
• Bewustmaking en educatie: Het is belangrijk dat gemeenteraadsleden zich bewust zijn van de uitdagingen en 
vereisten op het gebied van informatiebeveiliging en privacy. 
 
Over het algemeen heeft de raad een belangrijke rol bij het waarborgen van de informatiebeveiliging en privacy in 
de gemeente, zoals vereist door ENSIA en andere relevante wet- en regelgeving. 
 
De BIO schrijft enkele eisen voor (Het uitvoeren van een * Pentest en het voorhanden hebben van een **SIEM/SOC 
oplossing) waarbij de expertise van externe security specialisten is vereist. De gemeente Vaals voldoet aan deze 
eisen door deze expertise te beleggen bij gereformeerde namen binnen de IT-security wereld (KPN Security, Artic 
Wolf)  
 
* Bij een Pentest probeert een of meerdere Ethical hackers toegang te krijgen tot het IT netwerk van de gemeente 
Vaals om zo de kwetsbaarheden bloot te leggen en een oplossing te bieden om deze te verhelpen.  
** Een SIEM oplossing monitort 24/7 onze in en externe IT infrastructuur. Hierbij worden o.a. verdacht 
netwerkverkeer, verdachte handelingen op een PC of server, inlogpogingen beoordeeld en doorgeleid aan het 
SOC(Security operations center). Hier zit een team van  
experts 24/7 om alle meldingen die aandacht nodig hebben te beoordelen en waar nodig kunnen ze direct 
ingrijpen om een eventuele escalatie te voorkomen. 
 
De kosten voor een Pentest varieert (afhankelijk van de scope van de pentest) tussen de € 5.000 en € 8.000 per 
jaar. 
De kosten voor een complete SIEM/SOC oplossing bedragen momenteel € 24.000 per jaar 
 

PvdA 
 
Blz 70 
Handhaving 

1. Wordt met 
betrekking tot het 
genoemde risico een 
beheersmaatregel 
bedacht of 
voorbereid? 

2. Hoe wordt getracht 
dit risico te 
ondervangen, of is 
dit vooralsnog niet 
mogelijk? 
 

Omdat de (toetsings)praktijk verandert, is het moeilijk te voorspellen of het risico zich zal manifesteren en in welke 
omvang.  
 
De nieuwe rol van de gemeente onder de Wkb is een proces waarin we moeten groeien. Het gemeentelijk toezicht 
en het toezicht van private kwaliteitsborger  zou in het nieuwe stelsel zoveel mogelijk complementair aan elkaar 
moeten zijn. De praktijk zal moeten uitwijzen of dit ook daadwerkelijk zo gaat zijn. 
 
Door op gezette tijden terug te kijken en zo nodig de werkprocessen bij te stellen trachten we het risico te 
ondervangen. 
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PvdA 
 
Blz 93 
Regionale 
samenwerking 
leerlingenvervoer 

Graag uitleg waardoor de 
overheadkosten inzake het 
leerlingenvervoer stijgen van 
18% naar 62.29% 

In de voorjaarsnota 2022 is toegelicht dat de kostprijs van de overhead van de regionale samenwerking niet 
kostendekkend waren. Hierdoor zijn de bedragen leerlingenvervoer meerjarig aangepast. In de begroting 2024 
leidt dit gegeven daarom niet tot een extra last omdat dit al in de begroting 2023 is verwerkt. 

PvdA 
 
Blz 105 
Locatie Beemderlaan 

Er worden €15.000 geraamd 
voor kosten van onderzoek, 
advies en eventuele 
planaanpassing: 
Graag beter specificeren en 
uitleggen wat hiermee wordt 
bedoeld. 

U zult constateren dat er bij meerdere projecten binnen het Grondbeleid (grondexploitaties) kosten geraamd 
worden voor voorbereiding, planontwikkeling en -aanpassing, onderzoek etc. Dit zijn geen direct aanwijsbare 
kosten/verplichtingen. Uit ervaringen bij projecten houden we rekening ermee dat dergelijke kosten zouden 
kunnen ontstaan. M.b.t. de locatie Beemderlaan zijn deze op dit moment nog niet concreet/te specificeren. 

PvdA 
 
Blz 62 
Beheersbegroting 
C04.04 

Er staat een post Initiatieven 
uit de samenleving (C04.04) 
genoemd van €560.320 
Hiervan gaat 90% naar 
personele kosten (strategen 
en maatschappij) en 10% 
naar transitievisie / 
strategische krachten. 

1. Betekent dit dat er 
dus €0 overblijft voor 
de facilitering en  
ondersteuning van 
de initiatieven uit de 
samenleving, Of zien 
wij dit verkeerd? 

Kan het college uitleggen 
hoe deze initiatieven uit de 
samenleving ondersteund 
worden zonder financiële 
middelen? 

De genoemde kosten betreffen de interne salariskosten/-doorrekeningen. Zoals u weet ondersteunen we met een 
jaarlijks budget van € 50.000 waar nodig en mogelijk initiatieven uit de samenleving. Voor een deel vindt die 
ondersteuning (in menskracht) door de stichting Vaals Verbindt plaats, maar er kunnen ook initiatieven welke niet 
ondersteund worden door Vaals Verbindt voor financiële ondersteuning in aanmerking komen. Daar is het budget 
van € 50.000 voor bedoeld. 

   

   

  


